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Gryzonie upatrzy³y so-
bie osiedle Ustronie IV i
przedostaj¹ siê do miesz-
kañ.

Podczas lipcowych
upa³ów pad³o prawie
400 zwierz¹t futerko-
wych na jednej z ferm w
Chróstniku.

Wojenna �zawieru-
cha� na ulicy Roosevel-
ta � fotorelacja.

Robert Pietryszyn
opowiada o planach bu-
dowy stadionu Zag³ê-
bia.
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� Wiadomo�ci Lubiñskie � 27 lipca 2007Miejskie sprawy

Do zdarzenia dosz³o 4 lipca br. Mieszkanka
Niemiec sz³a ulic¹ Odrodzenia. 21-letni lubinia-
nin podbieg³ do niej i zerwa³ jej torebkê z ramie-
nia. Widzieli to ludzie przeje¿d¿aj¹cy obok
samochodami. Jeden z kierowców ruszy³ autem
za uciekaj¹cym z³odziejem. Kiedy po�cig okaza³
siê niemo¿liwy wysiad³ z samochodu i zacz¹³ biec
za nim. Po chwili z³apa³ go i przekaza³ w rêce
policji.

Kobieta w torebce mia³a pieni¹dze i inne war-
to�ciowe przedmioty.  Wszystko zosta³o odzy-
skane i zwrócone w³a�cicielce. W obecno�ci
t³umacza kobieta zosta³a przes³uchana. 21-letni
przestêpca znany jest policji z podobnych wy-
kroczeñ. Za kradzie¿ odpowie przed s¹dem.

*  *  *
Trzy lata wiêzienia grozi mê¿czy�nie, który

strzelaj¹c z wiatrówki w miejscu, gdzie bawi³y
siê dzieci. Mê¿czyzna nie przyznaje siê do winy.
Lubiñscy policjanci zatrzymali go po tym, jak
mieszkanka Lubina powiadomi³a dy¿urnego o
zaistnia³ej sytuacji.

Wed³ug ustaleñ policji, mê¿czyzna strzela³ z
wiatrówki z okna swojego mieszkania w �cian¹
przeciwleg³ego budynku. Pod t¹ �cian¹ bawi³o siê
kilkoro dzieci, które po us³yszeniu strza³ów ucie-
k³y. Na szczê�cie ¿adne z dzieci nie ucierpia³o.
W chwili zatrzymania mê¿czyzna mia³ 1,4 pro-
mila alkoholu w organizmie.

Za nara¿enia cz³owieka na bezpo�rednie nie-
bezpieczeñstwo utraty ¿ycia lub ciê¿kiego
uszczerbku na zdrowiu grozi mu kara do trzech
lat pozbawienia wolno�ci. Jak nas poinformowa-
no mê¿czyzna nie przyznaje siê do stawianych
mu zarzutów.

Zatrzymany twierdzi, ¿e strzela³ do �ciany, bo
chcia³ sprawdziæ wiatrówkê.  Obecnie sprawca
przebywa w policyjnym areszcie.

*  *  *
Funkcjonariusze Stra¿y Miejskiej zatrzymali

dwóch mê¿czyzn, którzy grozili no¿em parze
spaceruj¹cej z dzieckiem.

Kiedy mê¿czyzna zawiadomi³ dy¿urnego Stra-
¿y Miejskiej, ten wys³a³ patrol na wskazane miej-
sce. Funkcjonariusze przyjechali w okolice placu
zabaw przy ul. Konstytucji 3-go Maja i zastali tam
dwóch mê¿czyzn, którzy zachowywali siê agre-
sywnie. Jeden z nich na widok funkcjonariuszy
zacz¹³ uciekaæ, a trzymany w rêce nó¿ wyrzuci³
do rzeki Zimnicy. Po krótkim po�cigu zosta³ za-
trzymany.

Obu przewieziono na komisariat policji. Ba-
danie alkomatem wykaza³o, ¿e zatrzymani mê¿-
czy�ni mieli 1,2 i 1,3 promila alkoholu w
organizmie.

*  *  *
Czterolatek chodzi³ po budowie bez opieki w

czasie, gdy jego matka spo¿ywa³a alkohol. Poli-
cjê powiadomili pracownicy jednej z firm budow-
lanych.

Na nowo budowanym osiedlu Zalesie w Lu-
binie, pracownicy jednej z firm budowlanych
powiadomili policjê, o tym, ¿e po budowie cho-
dzi ma³e dziecko, a jego matka wraz z kilkoma
mê¿czyznami spo¿ywa alkohol. Patrol policji, któ-
ry zosta³ skierowany na miejsce zdarzenia po-
twierdzi³ zaistnia³¹ sytuacjê.

Czteroletnim dzieckiem, które by³o �pod
opiek¹� kobiety, nikt siê nie interesowa³. Jak siê
okaza³o po badaniu alkomatem, matka dziecka
mia³a trzy promile alkoholu w organizmie.

Kobieta natychmiast zosta³a osadzona w izbie
wytrze�wieñ. Dziecku na ca³e szczê�cie nic siê
nie sta³o. Zosta³o przekazane pod opiekê ojcu,
który przyjecha³ po syna spod Wroc³awia. Spra-
wa ta na pewno znajdzie swój fina³ w s¹dzie ro-
dzinnym.

3, 394 miliarda z³otych z zysku KGHM w
roku 2006 zosta³o przeznaczone na dywi-
dendê dla akcjonariuszy, co daje 16, 97 z³
za jedn¹ akcjê.

Na lipcowym Nadzwyczajnym Walnym Zgro-
madzeniu Akcjonariuszy KGHM zdecydowa-
no ponownie o wyp³acie dywidendy. Mariusz
Iskra z Ministerstwa Skarbu Pañstwa odczy-
ta³ proponowan¹ tre�æ uchwa³y. � Na dywi-
dendê proponuje siê przeznaczyæ 3, 394 mld
z³otych, na kapita³ zapasowy 1, 130 mln z³o-
tych � mówi³ przedstawiciel resortu. � Prawo
do dywidendy przypad³o na dzieñ 25 czerwca,
a wyp³ata nast¹pi w dwóch transzach.

Pierwsza nast¹pi³a 10 lipca. KGHM wyp³a-
ci³ akcjonariuszom 1, 698 mld z³otych, czyli 8,

49 z³ za jedn¹ akcjê. Druga transza zostanie
wyp³acona 10 wrze�nia � 1, 696 mld z³ czyli
KGHM bêdzie p³aci³ 8, 48 z³ za jeden walor
spó³ki. � Uwa¿am, ¿e to czarny
dzieñ dla Polskiej Miedzi � sko-
mentowa³ uchwa³ê Ryszard
Zbrzyzny, szef Zwi¹zku Zawo-
dowego Pracowników. � Nie
wiem czy bêdziemy podejmo-
waæ decyzjê o strajku, poniewa¿
spó³ka i tak jest ju¿ w trudnej
sytuacji.

- To sytuacja na minus i na
plus � mówi³ w trakcie obrad wi-
ceprezes spó³ki, Maksymilian
Bylicki. � Z jednej strony nieko-
rzystny jest fakt zabrania ca³e-
go zysku na dywidendê, a z dru-
giej strony o wiele bardziej
korzystniejsza mo¿e okazaæ siê
ocena bud¿etu na ten rok i lep-
szej sytuacji rynkowej .

Oko³o 200 zwi¹zkowców pikietowa³o przed
siedzib¹ spó³ki, jednak nie zostali wpuszczeni
na teren firmy. � Odmówili�my wpuszczenia
zwi¹zkowców, poniewa¿ nie spe³nili dwóch wa-
runków � t³umaczy rzecznik KGHM, Rados³aw

Protest nie pomóg³

Maksymilian Bylicki
I wiceprezes KGHM
� Z jednej strony niekorzystny jest
fakt zabrania ca³ego zysku na dy-
widendê, a z drugiej strony o wie-
le bardziej korzystna mo¿e okazaæ
siê ocena bud¿etu na ten rok i lep-
szej sytuacji rynkowej .

Ryszard Zbrzyzny,
szef Zwi¹zku
Zawodowego
Pracowników Przemys³u
Miedziowego

� Uwa¿am, ¿e to czarny dzieñ
dla Polskiej Miedzi.

Poraj � Ró¿ecki. � Nikt nie podpisa³ o�wiad-
czenia, o co prosili�my kilka dni temu oraz nie
wyodrêbniono spo�ród siebie osób, które mia-
³y pilnowaæ porz¹dku.

Do pikietuj¹cych, jeszcze przed rozpoczêciem
NWZA, wyszed³ prezes Krzysztof Skóra, któ-

remu odczytano tre�æ pisma, z którym pod
KGHM przyszli zwi¹zkowcy: �(�) ̄ ¹damy po-
zostawieni a w KGHM takich �rodków, by roz-
wój Polskiej Miedzi nie by³ zagro¿ony (�). Pre-
zes zapewni³, ¿e d¹¿eniem zarz¹du jest
doprowadzenie do sytuacji, w której za³oga bê-
dzie partycypowaæ sprawiedliwie w zysku osi¹-
ganym przez spó³kê.

Informacja o zakoñczeniu Nadzwyczajnego
Walnego Zgromadzenia Akcjonariuszy dotar-
³a tak¿e do strajkuj¹cego pod ziemi¹ górnika
z kopalni Rudna, który przebywa³ pod ziemi¹
ca³y tydzieñ przed NWZA. � Wyjecha³ kilka

minut po zakoñczeniu Zgromadzenia - powie-
dzia³ nam jeden ze zwi¹zkowców, Les³aw Koba.
� By³ os³abiony, wiêc przewie�li�my go do Mie-
dziowego Centrum Zdrowia na badania.

Katarzyna Stamb³owska

Na siedem lat wiêzienia skaza³ wroc³awski
S¹d Okrêgowy by³ego milicjanta odpowie-
dzialnego za pacyfikacjê manifestacji 31
sierpnia 1982 roku w Lubinie. Dziêki amne-
stii z 1989 roku karê zmniejszono jednak o
po³owê.

Przed wroc³awskim s¹dem zapad³ wyrok w
tocz¹cym siê, po raz czwarty, procesie by³ego

Wyrok zapad³
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Dzia³acze Solidarno�ci w zag³êbiu miedziowym, od lewej Bogdan Or³owski i Bogdan
Nuciñski, którzy uczestniczyli w procesie.

milicjanta. Prokurator ¿¹da³ dla niego dzie-
wiêciu lat wiêzienia i oskar¿a³ go o kierowa-
nie pacyfikacj¹ manifestacji Solidarno�ci w
sierpniu 82 roku, kiedy od kul zginê³o trzech
lubinian. S¹d uzna³ winê Jana M. i skaza³ go
na siedem lat wiêzienia. Uwzglêdni³ jednak
amnestiê z 89 roku i skróci³ mu karê o po³o-
wê.

Dwaj inni
oskar¿eni wcze-
�niej skazani od-
bywaj¹ ju¿ kary.
Bogdan G., by³y
zastêpca komen-
danta wojewódz-
kiej milicji w Le-
gnicy 2,5 roku
wiêzienia (tak¿e
po skróceniu w
wyniku amne-
stii), a by³y do-
wódca plutonu
ZOMO, Tadeusz
J. otrzyma³ 1, 3
roku wiêzienia.
Wyrok nie jest
prawomocny.

KaSt

Winni lubiñskiej tragedii po raz kolejny przed s¹dem...

200 zwi¹zkowców pikietowa³o przed siedzib¹ spó³ki

Ryszard Zbrzyzny na czele pikiety ZZPPM przed Biurem Zarz¹du
KGHM Polska Mied� S.A.
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Lekarze domagaj¹ siê podjêcia dzia³añ,
które polepsz¹ sytuacjê pracowników i
samego ZOZ.

Na ostatniej konferencji prasowej, przedstawicie-
le strajkuj¹cych zaprezentowali tre�æ listu otwarte-
go do samorz¹dowców.

- W li�cie otwartym wyja�niamy jakie s¹ dok³ad-
ne postulaty strajkowe, poniewa¿ odnosimy wra¿e-
nie, ¿e to strajkuj¹cy lekarze i pielêgniarki s¹
oskar¿ani przez ludzi o brak pieniêdzy i sytuacje w
szpitalach � mówi³ na konferencji Tomasz Pelak,
przewodnicz¹cy oddzia³u terenowego OZZL ZOZ
w Lubinie. � Do tego dochodzi beztroskie trakto-
wanie naszych wypowiedzeñ z pracy. Je¿eli nie zo-
stan¹ podjête jakie� dzia³ania to od pa�dziernika
mo¿emy nie pracowaæ ju¿ w tym szpitalu.

Przypomnijmy, ¿e do tej pory swoje wypowiedze-
nia z pracy z³o¿y³o 38 lekarzy, w tym wiêkszo�æ spe-
cjalistów. W sierpniu bêd¹ sk³adane kolejne
wymówienia, poniewa¿ niektórych pracowników lu-
biñskiego ZOZ obowi¹zuje miesiêczny lub dwu ty-
godniowy okres wypowiedzenia. Strajkuj¹cy
przewiduj¹, ¿e je¿eli nie bêdzie zdecydowanych kro-
ków prowadz¹cych do porozumienia w kwestii po-
stulatów strajkowych, to w pa�dzierniku oko³o 85
procent lekarzy odejdzie z pracy.

- Przed³u¿aj¹cy siê strajk nie jest dobrym rozwi¹za-
niem � mówi³ Pelak. � Jednak my jako lekarze wype³-
niamy swoje obowi¹zki. Leczymy ludzi. Nikt nie jest
odsy³any ze szpitala. Strajk ma formê administracyjn¹.

- Je¿eli nic siê nie zmieni to mamy pewno�æ na 80
� 90 procent, ¿e po up³ywie okresu wypowiedzeñ
odejdziemy z pracy � powiedzia³a Beata Znamirow-
ska, cz³onek zarz¹du OT OZZL.

List otwarty zarz¹du OT OZZL przy ZOZ w Lu-
binie zosta³ wys³any do Ma³gorzaty Drygas-Majki,
Starosty Powiatu Lubiñskiego, do Prezydenta Lubi-
na Roberta Raczyñskiego, a oprócz tego do Starosty
Powiatu Polkowickiego, Wójtów i Burmistrzów
Gminy Lubin, Gminy �cinawa, Rudna, Polkowice i
Gminy Chocianów oraz do wiadomo�ci Edward
Schmidta, dyrektora lubiñskiego ZOZ.

Strajkuj¹cy domagaj¹ siê w nim wzrostu nak³adów
na ochronê zdrowia, wprowadzenia mechanizmów
s³u¿¹cych lepszemu gospodarowaniu w ochronie
zdrowia oraz wzrostu wynagrodzeñ lekarzy i pozo-
sta³ego personelu medycznego.

Lekarze zarzucaj¹ dyrekcji, ¿e nic nie zrobi³a do
tej pory, by naprawiæ sytuacjê w szpitalu. - Od ostat-
niego spotkania z dyrekcj¹ nie pad³y ¿adne propo-
zycje z ich strony � powiedzia³ Pelak. � Mo¿na
przecie¿ renegocjowaæ kontrakt z Narodowym Fun-
duszem Zdrowia, przez co wiêcej pieniêdzy sp³ynie
do szpitala, a tym samym wzrosn¹ zarobki wszyst-
kich pracowników.

- Strajkuj¹cy lekarze domagaj¹ siê 100 procento-
wej podwy¿ki i ani grosza mniej � skomentowa³ sy-
tuacjê Edward Schmidt, dyrektor ZOZ. � Na to nas
nie staæ. Dobrze, ¿e lekarze zaczêli pracowaæ, ¿e
zabiegi siê odbywaj¹, ale ich warunkiem jest spe³-
nienie wszystkich postulatów strajkowych w ca³o-
�ci. Mo¿emy negocjowaæ wysoko�æ podwy¿ek, ale
nie bêdzie to 100 procent.

10 lipca dyrekcja szpitala wyst¹pi³a do NFZ o re-
negocjacjê czê�ci podpisanego kontraktu.

- Do tej pory nie dostali�my ¿adnej odpowiedzi �
poinformowa³ nas Schmidt.

Dyrektor zapowiedzia³ równie¿, ¿e nie strajkuj¹-
cy pracownicy szpitala nie musz¹ martwiæ siê o wy-
p³aty wynagrodzeñ za miesi¹c lipiec.

- Wyp³aty pracownikom zapewnia prawo i pie-
ni¹dze za lipiec bêd¹ wyp³acone w normalnych wy-
soko�ciach � mówi Schmidt.

Dyrektor ZOZ poinformowa³ , ¿e w przypadku
kiedy lekarze odejd¹ z pracy po up³ywie okresu ich
wypowiedzeñ, ma ju¿ przygotowane propozycje
pracy dla innych lekarzy z naszego terenu i okolic.
Jednak jak zapowiada, dyrekcja zrobi wszystko ¿eby
nie dosz³o do takiej sytuacji.

Ewa Chojna

Lekarze
¿¹daj¹ dzia³añ

Tomasz Pelak,
przewodnicz¹cy
oddzia³u terenowego
OZZL ZOZ w Lubinie
- Mo¿na renegocjowaæ kon-
trakt z Narodowym Fundu-
szem Zdrowia, przez co wiêcej
pieniêdzy sp³ynie do szpitala
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Zmiany ruchu na drogach, remonty, budo-
wa nowych miejsc parkingowych oraz nowe
inwestycje na terenie naszego miasta powo-
duj¹ utrudnienia w ruchu drogowym. Kie-
rowców, je¿d¿¹cych czêsto �na pamiêæ� po
Lubinie mo¿e spotkaæ przykra niespodzian-
ka.

Obecnie utrudniony ruch jest na ulicach Cho-
cianowskiej i Ma³omickiej. Robotnicy pracuj¹
tam przy �cince zawy¿onych poboczy. Oprócz
tego jeszcze w tym miesi¹cu rozpoczn¹ siê pra-
ce zwi¹zane z przebudow¹ i remontem chodni-
ków przy ulicach Budziszyñskiej, Kamiennej,
Fredry, Tuwima, Krupiñskiego, Kopernika,
Odrodzenia i Stary Lubin. Równie¿ pomiêdzy
ulicami Pi³sudskiego i Sportow¹ ruch jest utrud-
niony. Rozpoczê³y siê tam prace przy budowie
dróg wewnêtrznych pomiêdzy budynkami. Za-
koñczenie prac zaplanowano wstêpnie w listo-
padzie.

Kontynuowane bêd¹ tak¿e prace przy prze-
budowie wnêtrza miêdzyblokowego przy ulicach
Armii Krajowej i Bankowej. Zakoñczenie prac
zaplanowano jeszcze w lipcu.

W godzinach szczytu najwiêcej problemów
sprawia kierowcom przejazd przez centrum
Lubina. Zmiany zosta³y wprowadzone równie¿
w okolicach budowy galerii handlowej na miej-
scu starego bazaru. Przejechanie tego odcinka
mo¿e zaj¹æ nawet kilkana�cie minut.

Szczegó³y niektórych inwestycji opisujemy
dok³adnie poni¿ej.

Budowa dróg
Rozpoczê³a siê budowa dróg wewnêtrznych

pomiêdzy ulicami Pi³sudskiego, a Sportow¹.
Prace w tych miejscach wykonywane s¹ kom-

pleksowo. � Modernizujemy chodniki, drogi ro-
werowe, wewnêtrzne wraz z miejscami posto-
jowymi � mówi Krzysztof Maj z Urzêdu
Miejskiego. - Ponadto bêd¹ budowane nowe i
przebudowywane istniej¹ce ju¿ parkingi. W
sumie wyremontujemy 69 miejsc parkingowych.

Remontowane bêd¹ drogi od klatki nr 2 do
20 od strony ul. Pi³sudskiego i od 1 � 15 nr od
ul. Sportowej.

By nie utrudniaæ ruchu drogowego prace bêd¹
prowadzone bez wy³¹czania wy¿ej wymienio-
nych ulic z ruchu. Maj¹ one zakoñczyæ siê jesz-
cze w tym roku.

G³adka na ca³ej d³ugo�ci
Zakoñczy³ siê remont ulicy Sikorskiego. Od-

cinek od skrzy¿owania z ulic¹ Sybiraków do
skrzy¿owania z ulic¹ Odrodzenia jest ju¿ prze-
jezdny.

Roberta Raczyñ-
skiego, prezydenta
Lubina.

- Panie prezydencie
mo¿na odnie�æ wra¿e-
nie, ¿e nagle pó³ miasta
jest rozkopane. To by³y
zaplanowane remonty?

- Wszystkie remonty s¹ dok³adnie pla-
nowane i nie jest przypadkiem, ¿e zaczy-
naj¹ siê g³ównie w okresie wakacyjnym.
Jest to czas, w którym na ulicach je�dzi
mniej pojazdów i kierowcy ³atwiej przyzwy-
czajaj¹ siê do zmian w organizacji ruchu.
Niektóre remonty potrwaj¹ d³u¿ej, alepew-
nych prac po prostu nie da siê przyspie-
szyæ.
- Jakie jeszcze ulice bêd¹ remontowa-
ne?

- Zaplanowane s¹ remonty przy ul. Fre-
dry, Tuwima, Kamiennej, Budziszyñskiej,
Krupiñskiego, Odrodzenia i Kopernika. W
ostatnim czasie pojawi³y siê jednak proble-
my z rozstrzyganiem przetargów.

Brakuje bowiem firm na rynku, nie zg³a-
szaj¹ ofert i z tego powodu niektóre prze-
targi musimy powtarzaæ. To wyd³u¿a nie-
stety czas realizacji danej inwestycji.
- Mieszkañcy narzekaj¹ na brak miejsc
parkingowych, m.in. na Orlej, Sokolej.
Czy mo¿na tam co� zrobiæ, by tych
miejsc by³o wiêcej?

- Parkingi ju¿ powstaj¹ w innych miej-
scach miasta. Wszelkie remonty s¹ plano-
wane tak, by stworzyæ przynajmniej kilka-
na�cie nowych miejsc parkingowych. Je¿eli
chodzi o tê czê�æ Lubina, to w tym roku
przygotowana bêdzie dokumentacja doty-
cz¹ca okolic ulicy Sokolej. Pozwoli to osza-
cowaæ koszty, które uwzglêdnimy w bud¿e-
cie miasta. Podobna sytuacja dotyczy ulicy
Orlej i Sowiej. W ostatnim przypadku pro-
cedury ju¿ ruszy³y, ale z powodu braku
chêtnych przetarg zosta³ uniewa¿niony.
Podkre�lê, ¿e parkingi s¹ dla nas bardzo
wa¿ne i nasze dzia³ania zmierzaj¹ do tego,
by u³atwiæ ¿ycie mieszkañcom.

Wielka miejska
modernizacja

nie¿ masowe remonty szkó³ i przedszkoli.
Uczniowie s¹ zadowoleni z wygl¹du swoich

szkó³. - Moja szko³a w koñcu jako� wygl¹da �
wyznaje z ulg¹ Barbara Plutecka. � W porów-
naniu do tego jak wcze�niej wygl¹da³a. Jeszcze
tylko te boiska mo¿na by jako� zrobiæ, ¿eby
uczniowie nie musieli biegaæ w lesie w czasie
lekcji kultury fizycznej i by³oby dobrze � �mieje
siê uczennica Zespo³u Szkó³ nr 2.

Lubiñskie szko³y nie bêd¹ siê ju¿ wyró¿niaæ
w�ród ulepszanych budynków mieszkalnych.
Dziêki temu nasze miasto staje siê bardziej ko-
lorowe i nowocze�niejsze, a m³odzie¿, która re-
prezentuje swoje placówki edukacyjne nie bê-
dzie siê ich wstydziæ. - W tym roku wakacje to
czas pracowity g³ównie w przedszkolach � po-
wiedzia³ Krzysztof Maj, rzecznik prasowy Urzê-
du Miejskiego w Lubinie. - Za kwotê oko³o 1,5
mln z³otych przeprowadzona bêdzie termomo-
dernizacja przedszkoli nr 2 na ul. Staszica, nr
15 na ul. Orlej, oraz nr 6 na ul. £u¿yckiej. W
trzech kolejnych nr 4 przy ul. Ko�ciuszki, nr 12
przy ul. Jastrzêbiej i nr 13 za kwotê oko³o 500
tys. z³. przeprowadzony zostanie remont tara-
sów. Natomiast w Szkole Podstawowej nr 10
zostan¹ przeprowadzone bie¿¹ce sprawy kon-
serwacyjne i wyremontowany daszek na kwotê
60 tys. z³otych.

Remonty potrwaj¹ do koñca wakacji.

Spó³dzielcza w remoncie
400 tysiêcy z³otych � tyle kosztuje wymia-

na sieci wodoci¹gowej na ulicach Spó³dzielczej,
Willowej oraz na ulicy Sk³odowskiej-Curie.
Prace remontowe trwaj¹ na 700 metrowym
odcinku sieci.

Zakoñczenie ca³ej inwestycji zaplanowano
na sierpieñ bie¿¹cego roku.

- Prace ziemne zostan¹ zakoñczone w lipcu
� informuje Tymoteusz Myrda, dyrektor ds.
rozwoju w Miejskim Przedsiêbiorstwie Wodo-
ci¹gów i Kanalizacji w Lubinie. � Natomiast
w sierpniu bêd¹ wykonywane testy, chlorowa-
nie oraz próby szczelno�ci. We wrze�niu na
zlecenie Urzêdu Miejskiego rozpocznie siê w
tym miejscu budowa dróg wewnêtrznych.

W tej chwili ruch na drodze w tamtym rejo-
nie jest utrudniony. Kierowców prosimy o za-
chowanie nale¿ytej ostro¿no�ci.

Ewa Chojna

Od 16 lipca odcinek ulicy Budow-
niczych LGOM - od budynku pocz-
ty do ulicy Krupiñskiego � jest
drog¹ jednokierunkow¹.

Dotychczas obowi¹zywa³ tam ruch dwu-
stronny.  Kierowcy, którzy czêsto je¿d¿¹ na
pamiêæ musz¹ zachowaæ w tym miejscu
szczególn¹ ostro¿no�æ. � Zmiana ma za za-
danie usprawniæ ruch na tym odcinku drogi
� powiedzia³ Krzysztof Maj, rzecznik Urzê-
du Miejskiego w Lubinie. � Przejazd t¹ dro-
gê bêdzie znacznie ³atwiejszy.

Jak poinformowa³ rzecznik ju¿ zlecane jest
opracowanie studium, które przygotuje nowe
miejsca parkingowe w tej okolicy.

IMM

Trzy pytania do...

Jednokierunkowa
Budowniczych
LGOM

Zakres prac budowlanych na Sikorskiego
obejmowa³ wzmocnienie jezdni, wykonanie
oznakowania poziomego, przebudowê chodni-
ków i zatoczek po obu stronach drogi. Sikor-
skiego remontowana by³a w dwóch etapach.
Pierwszy zakoñczy³ siê w ubieg³ym roku. Wte-
dy prace prowadzono na odcinku ponad 400

metrów drogi. Oprócz remontu nawierzchni wy-
regulowano wysoko�æ studni kanalizacyjnych,
studzienek �ciekowych, zaworów wodnych i
gazowych oraz studni telekomunikacyjnych �
s¹ to urz¹dzenia podziemne nie zwi¹zane z
funkcjonowaniem drogi jako obiektu budowla-
nego. Oprócz tego wyregulowane zosta³y urz¹-
dzenia kanalizacji deszczowej s³u¿¹ce odwod-
nieniu ulicy Sikorskiego. Koszt tej inwestycji
to ponad milion z³otych.

Mieszkañcom przypominamy, ¿e na czas re-
montu drogi autobus komunikacji miejskiej li-
nii nr 1 je�dzi³ zmienion¹ tras¹. Teraz je�dzi
ju¿ wed³ug starego rozk³adu.

Wakacyjne remonty
Kiedy dzieci odpoczywaj¹ w ich szko³ach pra-

ca wre. Trwa modernizacja placówek szkolnych
w ca³ym mie�cie.

Oprócz ocieplania, odnawiania i remontowa-
nia budynków mieszkalnych rozpoczê³y siê rów-

Odcinek drogi przy ul. Budowniczych,
gdzie obowi¹zuje zmiana organizacji ruchu

Krzysztof Maj,
rzecznik prezydenta
Lubina
- Za kwotê oko³o 1,5 mln z³o-
tych przeprowadzona bêdzie
termomodernizacja przed-
szkoli

Ulica Sikorskiego po remoncie
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Tymoteusz Myrda,
dyrektor ds. rozwoju
w MPWiK w Lubinie
- Prace ziemne zostan¹ zakoñ-
czone w lipcu. Natomiast w
sierpniu bêd¹ wykonywane te-
sty nowej sieci wodoci¹gowej

Remont chodnika przy ul. Marii Sk³odowskiej-Curie
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Na hali targowiska przy ulicy £ukasiewi-
cza w Lubinie w³a�ciciele i pracownicy sto-
isk, a nawet klienci narzekaj¹ na zbyt wy-
sok¹ temperaturê, która utrzymuje siê
wewn¹trz hali.

- Nie ma czym oddychaæ � skar¿y siê pani
Halina, pracownik jednego ze stoisk. � Po kil-
ku godzinach pracy jestem wykoñczona. Lu-
dziom robi siê s³abo i niedobrze.

Tego samego zdania jest wiêkszo�æ pracu-
j¹cych tam ludzi. � Zim¹ jest zimno, a latem
straszna duchota � dodaje pani Renata. - Na
hali nie ma ¿adnego przewiewu powietrza.
Prawdopodobnie przyczyn¹ takiej duchoty s¹
pozamykane okna. Za dobrych czasów by³y
one otwierane� powiedzia³ pan Ryszard. Te-
raz trzeba by by³o zmierzyæ temperaturê w

tym pomieszczeniu, na pewno jest powy¿ej
30 stopni. Klienci równie¿ skar¿¹ siê, ¿e jest
zbyt gor¹co. Gdyby nie wentylator na tym
stoisku, to nie da³oby siê nic tu przymierzyæ
� mówi jedna z klientek targowiska.

Górne okna faktycznie s¹
pozamykane. Prezes lubiñ-
skiej spó³ki LSI, by³ zasko-
czony kiedy informowali�my
go o problemie. � Nikt nie
zg³asza³ nam takich uwag,
nie wp³ynê³a te¿ ¿adna pi-
semna skarga � mówi Artur
Dubiñski, prezes zarz¹du
LSI w Lubinie. � S¹dzê, ¿e
otwieranie okien i drzwi
mo¿e spowodowaæ, ¿e gor¹-
ce powietrze, przenikaj¹ce z
zewn¹trz, jeszcze podniesie
temperaturê w wewn¹trz
hali. To jest jednak moje zda-
nie. Oczywi�cie porozma-
wiam na ten temat z admi-

nistratorem budynku. Problem na pewno
zostanie rozwi¹zany, kiedy hala zostanie wy-
remontowana.

W ci¹gu dwóch lat hala targowa przy ulicy
£ukasiewicza w Lubinie doczeka siê remon-
tu. - Ten obiekt jest chroniony, otrzymali�my
ju¿ pozytywn¹ opiniê ze strony konserwato-
ra zabytków i w ci¹gu dwóch lat zostanie zro-
biony generalny remont ca³ej posadzki we-
wn¹trz hali, wymienione okna oraz ca³a
elewacja budynku � dodaje prezes.

Iwona Mielczarek

Nie tak dawno odnawiano ul. Jana Paw³a
II, a ju¿ kierowcy przeje¿d¿aj¹cy tamt¹
drog¹ narzekaj¹. Na odcinku ci¹gn¹cym siê
od pêtli autobusowej do koñca domków jed-
norodzinnych, na jezdni znajduj¹ siê, nie-
wygodne dla kierowców, pasy ruchu.

- To droga miêdzyosiedlowa, wiêc ruch jest du¿y.
W pobli¿u jest szko³a, pêtla autobusowa i takie znaki
poziome s¹ wskazane ze wzglêdu na bezpieczeñ-
stwo pieszych. Zmuszaj¹ one
kierowców do zwolnienia po-
jazdu � mówi mieszkanka
ustronia Klaudia Derdowska.

Jednak znaki te nie przy-
nosz¹ oczekiwanego rezultatu.
Coraz wiêcej kierowców na-
rzeka na wed³ug nich, na z³e
rozmieszczenie pasów ruchu.

- Jest za ma³o miejsca dla
autobusów zje¿d¿aj¹cych zjazd
na pêtlê � t³umaczy W³adys³aw
Mongol, kierowca z 30 letnim
do�wiadczeniem. - Dlatego sa-
mochód jad¹cy za pojazdem
zmuszony jest przekroczyæ li-
niê ci¹g³¹ by zjechaæ na prawy
pas, co stwarza zagro¿enie dla
innych jad¹cych t¹ droga pojazdów.

Ponadto utworzona nieco dalej wysepka zdaniem
ludzi, którzy codziennie je¿d¿¹ t¹ drog¹, jest nie-
potrzebna. Kierowca musi zboczyæ z jednego pasa
by j¹ omin¹æ, by ponownie wróciæ na poprzedni
pas, z którego niedawno zje¿d¿a³.

- W tym miejscu nie ma przej�cia dla pieszych

ani innych �przeszkód�, przed którymi kierowca
musia³by zmniejszyæ swoj¹ prêdko�æ czy te¿ zmie-
niaæ pas ruchu, dlatego kierowcy i tak nie przestrze-
gaj¹ znaków poziomych je¿d¿¹c po nich �
komentuje Kazimierz Gawron. Czy¿by nowe pasy
na drodze nie zmieni³y niczego na lepsze, a tylko
prowokowa³y kierowców do ³amania przepisów na
tej drodze?

- Taki uk³ad pasów stosuje siê w wielu miejscach

� mówi Krzysztof Maj, rzecznik prasowy Urzêdu
Miejskiego. � Jest to najbezpieczniejsze rozwi¹za-
nie. Ulica Jana Paw³a II jest szeroka, kierowcy je¿d¿¹
ni¹ z du¿¹ prêdko�ci¹. Ta wysepka, zmuszaj¹c kie-
rowców jad¹cych prosto do zjechania na drugi pas,
pozwala innym bezpiecznie skrêciæ w lewo.

Ewa Chojna, Anna Psiuk

Dokuczliwe upa³y Niewygodne pasy
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ATRAKCYJNE POMIESZCZENIA!
ATRAKCYJNA LOKALIZACJA!

Miejskie Przedsiêbiorstwo Wodoci¹gów i Kanalizacji spó³-
ka z o. o. w Lubinie posiada do wynajêcia pomieszczenia ma-
gazynowe o ³¹cznej powierzchni 455.00 m2 wraz z ramp¹ o
powierzchni 78.00 m2, nadaj¹ce siê na prowadzenie dzia³al-
no�ci gospodarczej, hurtowej, sklepu przy ul. Rze�niczej 1.

Dobra lokalizacja,
kompleks hurtowni,
zak³ady us³ugowe,
stacja CPN.

Szczegó³owych
informacji
udzielamy:

pod nr tel.
076 746-80-26

lub 661 990 313
od godz. 7.00 do 15.00.

Lokal posiada:
- instalacjê wodno-kana-

lizacyjn¹ (wc, boiler);
- instalacjê elektryczn¹;
- instalacjê telefoniczn¹;
- nieogrzewany,
- istnieje mo¿liwo�æ wy-

dzielenia mniejszych
powierzchni, tj. do 207
m2 oraz do 248 m2.
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Urzêdu Gminy Lubin.
� Sprawa zosta³a
przekazana do Gmin-
nego Zak³adu Us³ug
Komunalnych i
Mieszkaniowych w

Ksiêginicach. Nie
wiem, kiedy zostanie za-

³atwiona. Szkoda, ¿e ten
pan przychodzi do nas do-

piero teraz, kiedy dosz³o ju¿ do
tragedii.
Pomoc potrzebna by³a natych-

miast. S¹siedzi jednak, w czasie ko-
lejnej fali upa³ów, nie pozostali Du-
bliñskiego samego z problemem.
Przywie�li dwa beczkowozy wody i
pomagali zrosiæ pawilony, w których
znajduj¹ siê zwierzêta. Pomoc zaofe-
rowa³ równie¿ jeden z radnych gmi-
ny Lubin.

- Zosta³em mediatorem w tej spra-
wie - mówi nam Jan G¹tkowski, rad-
ny gminy Lubin. - Rozmawia³em z
Panem H. i z Panem Dubiñskim i
postaram siê rozwi¹zaæ ten problem.

 Rozmowa przynios³a skutek i pro-
blem braku wody na fermie norek w
Chróstniku zostanie rozwi¹zany,
przynajmniej na okres lata. Po po-
nad godzinnej dyskusji dosz³o do
kompromisu. W rozmowach uczest-
niczy³ Jan G¹tkowski, radny gminy
Lubin, Piotr. H., s¹siad rolnika, któ-
ry posiada ³¹cze wodne w swoim go-
spodarstwie oraz Irena Rogowska,
wójt gminy Lubin. � Znam wersjê

jednej i z drugiej strony i nie wiem,
po której stronie le¿y wina � opowia-
da nam Jan G¹tkowski. - Na szczê-
�cie doszli�my do porozumienia. Z
dobrej woli pana H. na okres tego
gor¹cego lata, udostêpni on wodê
swojemu s¹siadowi.

Pan H. twierdzi, ¿e ³¹cze jest przy-
stosowane tylko do u¿ytku domowe-
go, dlatego wcze�niej odmawia³ s¹-
siadowi pobierania wody na u¿ytek
fermy. Dariusz Dubiñski natomiast
uwa¿a, ¿e otrzyma³ zgodê na przy-
³¹cze, ale biurokracja, z jak¹ dotych-
czas siê zetkn¹³, uniemo¿liwi³a mu
budowê w³asne-
go ³¹cza.

Dramat rolnika ze wsi
Chróstnik ko³o Lubina,
kiedy sta³o siê jasne, ¿e

wysokie temperatury powietrza nie
pozwol¹ mu na utrzymanie przy
¿yciu kilkaset norek. - Pad³o mi po-
nad trzysta piêædziesi¹t  zwierz¹t -
mówi³ roz¿alony Dariusz Dubiñski,
hodowca norek. - Nikt nie chce mi
pomóc, nikt nie chce mnie wys³u-
chaæ, a chodzi tylko o pod³¹czenie
mojej fermy do wody, która uchroni-
³aby te zwierzêta od �mierci.

Pan Dariusz za³o¿y³ wraz z ¿on¹
fermê norek ponad rok temu. Zwie-
rzêta sprowadzi³ z Danii. Od pocz¹t-
ku dzia³alno�ci stara³ siê o przy³¹-
cze wody, które w upalne dni
pomog³oby utrzymaæ hodowlê w na-
le¿ytym porz¹dku.

- Od 2004 roku mam prawomocn¹
zgodê na budowê przy³¹cza wodne-
go oraz wpiêcie siê do rury w drodze
gminnej, ale ¿ebym móg³ z tego sko-
rzystaæ musi siê na to zgodziæ tak¿e
mój s¹siad. Niestety do tej pory nie
udaje mi siê go przekonaæ- t³uma-
czy Dubiñski.

Zgodê na przy³¹cze doprowadza-
j¹ce wodê kilka lat temu uzyska³
s¹siad Pana Darka i to on, wed³ug

rolnika, blokuje mu dostêp do wody,
poniewa¿ twierdzi, ¿e to prywatne
³¹cze wodne.

� Pokaza³em mu zwierzêta, we-
zwa³em na fermê równie¿ jednego z
radnych gminy Lubin oraz pani¹
so³tys, ¿eby zobaczyli, jaki jest roz-
miar mojej tragedii. Nic jednak nie
dotar³o do tego cz³owieka.

Jak stwierdzi³ lekarz weterynarii,
zwierzêta pad³y z powodu silnych
upa³ów- dozna³y udaru s³onecznego.

- By³am �wiadkiem jak pan Du-
biñski prosi³ Pana H. o zgodê na
przy³¹czenie siê do wodoci¹gu, ten
jednak odmówi³, naprawdê nie wiem
dlaczego � potwierdza wersjê Dubiñ-
skiego Janina Mucha, so³tys miejsco-
wo�ci Chróstnik.

Dubiñski postanowi³ osobi�cie spo-
tkaæ siê z Iren¹ Rogowsk¹, wójtem
Gminy Lubin. - Wójt po wys³ucha-
niu Dariusza Dubiñskiego postano-
wi³a zaj¹æ siê t¹ spraw¹ - poinfor-
mowa³ Janusz £ucki, rzecznik

Brak wody, wysoka, siêgaj¹ca ponad 30 stopni temperatura powietrza oraz
z³o�liwo�æ s¹siada przyczyn¹ problemów na fermie norek jednego z rolników
w Chróstniku.

Zraszane wod¹ pawilony w których
hodowane s¹ norki w gospodarstwie
Dubiñskiego w miejscowo�ci Chróstnik

- Pan Piotr H. z³o¿y³ o�wiadcze-
nie, ¿e zobowi¹zuje siê udostêpniæ
³¹cze wodne panu Dubiñskiemu po-
przez w¹¿ ogrodniczy � wyja�nia Ire-
na Rogowska. - Na wê¿u bêdzie za-
³o¿ony licznik, który umo¿liwi
rozliczenie kosztów pobieranej wody.

Porozumienie zosta³o zawarte bez
udzia³u Dariusza Dubiñskiego.

O komentarz w tej sprawie popro-
sili�my równie¿ Piotra H. jednak nie
chcia³ siê wypowiadaæ.

Iwona Mielczarek
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18 - latka utonê³a na k¹pielisku w
Rokitkach. P³etwonurkowie wyci¹-
gnêli jej cia³o w czwartek, 19 lipca.

Dziewczyna w �rodê, oko³o godziny 20, p³y-
wa³a na k¹pielisku wraz z kole¿ank¹. W pew-
nym momencie zanurzy³a siê i ju¿ nie wyp³y-
nê³a. Akcjê poszukiwawcz¹ rozpoczêto jeszcze
tego samego dnia, jednak noc zmusi³a nurków
do zakoñczenia pracy. Ponowne poszukiwania
rozpoczêto na drugi dzieñ. Jak podawa³a poli-
cja dziewczyna mia³a p³ywaæ na materacu, jed-
nak �wiadkowie, wypowiadaj¹cy siê na porta-
lu lubin.pl, twierdz¹, ¿e to nieprawda.

Rokitki, Spalona, Kaczawa, Odra. Nie bra-
kuje w regionie legnickim miejsc, które w okre-
sie letnich masowo s¹ odwiedzane przez ama-
torów s³onecznych k¹pieli.

Niestety, policyjne statystyki minionych lat
wskazuj¹, ¿e jest to równie¿ okres, w którym
dochodzi do wielu utoniêæ. I chocia¿ z roku na
rok ich liczba systematycznie maleje, to wci¹¿
jednak zdarzaj¹ siê tragedie. Jednym z naj-
bardziej niebezpiecznych, niestrze¿onych
zbiorników wodnych w naszym rejonie, s¹ za-
lane wod¹ wyrobiska ¿wiru w Spalonej. Tutaj
spêdza swój wolny czas wielu m³odych ludzi z
Lubina.

� Bardzo lubimy je�dziæ do Spalonej. Naj-
wa¿niejsze jest to, ¿e nie trzeba za to p³aciæ.
Wsiadamy na rowery i po 30 minutach jeste-
�my na miejscu � mówi Arek z Lubina, który

razem z grup¹ znajomych korzysta z uroków
dzikiej pla¿y.

Policja apeluje, by nad wod¹ przestrzegaæ
kilku podstawowych zasad: przede wszystkim
nale¿y unikaæ k¹pieli w miejscach niestrze¿o-
nych, nie skakaæ na tzw. g³ówkê w akwenach,
których nie znamy i przede wszystkim nie
wchodziæ do wody po spo¿yciu alkoholu. W tro-
sce o dzieci pamiêtajmy, ¿e nad wod¹ wskaza-
na jest ci¹g³a i czujna opieka nad nimi.

- Paulinko moja na zawsze w moim ser-
cu. Ostatnie chwile ¿ycia Paulinki zapa-
miêtam do koñca ¿ycia...Ludzie bredz¹
g³upoty, mnie uratowano, a ona.. minê³o
dwa dni, a ja nadal w to nie mogê uwie-
rzyæ. Topi³am siê razem z ni¹ i trzyma³am
j¹ za rêkê do koñca, ale to jest nie do opi-
sania. SYLWIA

- To naprawdê straszne co siê sta³o....
Tyle m³odych ludzi utonê³o ju¿ na niestrze-
¿onych k¹pieliskach....My tak jak wiêk-
szo�æ m³odych ludzi, chocia¿ nie tylko m³o-
dych. Wybieramy k¹pieliska niestrze¿one,
poniewa¿ w naszym mie�cie nie ma do-
godnego miejsca, aby i�æ i spokojnie pod
nadzorem ratownika siê k¹paæ....a takie
miejsca jak np Rokitki, Spalona to najlep-
sze miejsce aby wypocz¹æ.... Podziêkowa-
nia dla ch³opców którzy ratowali....wyka-
zali�cie siê naprawdê wielk¹ odwaga....
najszczersze kondolencje dla rodziny Pau-
linki...;(

- To straszne co siê sta³o, miejmy tylko
nadzieje, ¿e teraz bêdziemy bardziej my-
�leæ wchodz¹c to do wody i ta tragedia cze-
go� nas nauczy. Kondolencje dla rodziny.

- Sylwio trzymaj siê. Wiem, ¿e ci trudno
bêdzie z tym ¿yæ. Paulinka na pewno nie
chcia³aby ¿eby� tak cierpia³a

Utonê³a lubinianka
Sprawa poruszy³a lubinian.
Poni¿ej niektóre
komentarze z portalu
www.lubin.pl.

W tym samym tygodniu w Spalonej uton¹³
27 � latek.

18 - latka odnaleziona przez p³etwonurków,
to trzecia osoba, która od pocz¹tku wakacji
utonê³a w subregionie legnickim. � Wiek w
takich wypadkach nie ma znaczenia � mówi
Elwira Zboiñska z lubiñskiej policji. � W ubie-
g³ym roku w Odrze w naszych okolicach uto-
nêli niestety m.in. m³ody ch³opak i kobieta w
�rednim wieku.

To jasny sygna³, ¿e wchodz¹c do niestrze¿o-
nego k¹pieliska nale¿y mierzyæ si³y na zamia-
ry, bo nawet rozs¹dna i doros³a osoba nie mo¿e
byæ pewna swojego bezpieczeñstwa w miejscu,
w którym k¹paæ siê nie wolno.

Katarzyna Stamb³owska

Niestrze¿one k¹pieliska zbieraj¹ tragiczne ¿niwo

Zalane wod¹ wyrobiska ¿wiru w Spalonej, s¹ Jednym z najbardziej niebezpiecznych, niestrze¿onych zbior-
ników wodnych  w naszym rejonie.
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Od ponad dwóch tygodni
mieszkañcy ulicy S³owackie-
go na osiedlu Ustronie IV
walcz¹ ze szczurami. Szkod-
niki wchodz¹ im do ³azienek,
biegaj¹ po mieszkaniach,
przegryzaj¹ rury i s¹ zmor¹
mieszkañców.

- To jest straszne � mówi ze wstrê-
tem przera¿ona Mariola Urbanik,
mieszkanka bloku przy ulicy S³owac-
kiego. � Zatkali�my wszystkie dziu-
ry w mieszkaniu ¿eby tylko zagro-
dziæ im drogê. Wychodz¹ z rur ko³o
pralki, przesiaduj¹ w syfonie od
umywalki, w rurach od toalety.

Taka sytuacja trwa ju¿ ponad dwa
tygodnie.

Szczury nie daj¹ spaæ ludziom.
Grasuj¹ w rurach, chodz¹ w górê i
w dó³.

- O pierwszej w nocy jeszcze nie
�piê � mówi Mariola Urbanik. � Ci¹-
gle s³ychaæ chrobotanie, boje siê ¿e
szczur przegryzie rurê i wyjdzie do
³azienki. Co wtedy mam robiæ?
£apaæ go? Zabiæ? Ale czym i jak?

Mieszkañcy zg³osili problem do
spó³dzielni.

- Tydzieñ temu, w �rodê by³am w
spó³dzielni i rozmawia³am z pracow-
nikami � mówi Pani Mariola. � Po-
wiedzieli, ¿e co� bêd¹ my�leæ w tym
temacie. Mijaj¹ dni, a szczury jak
by³y, tak s¹. Poinformowano nas, ¿e
spó³dzielnia na jesieñ bêdzie prze-
prowadzaæ odszczurzanie, ale prze-
cie¿ do jesieni jeszcze kilka miesiê-
cy, a nam szczury do mieszkañ
wchodz¹. Ludzie siê boj¹ chorób,
maja ma³e dzieci. To cud, ¿e jeszcze
nikogo nie pogryz³y.

Teraz mieszkañcy ul. S³owackie-
go, id¹c za rad¹ pracowników Spó³-
dzielni Mieszkaniowej Ustronie IV
zwracaj¹ baczniejsz¹ uwagê na to,

co wyrzucaj¹ do toalety.
- Nawet je�li w talerzach zostanie

trochê zupy wynoszê to w reklamów-
kach do �mietnika
� mówi. � Ale i tak
za ka¿dym razem
kiedy który� z do-
mowników wchodzi
do ³azienki rozpo-
czyna siê spraw-
dzanie rur, obstuki-
wanie kafelek.
Wszyscy s¹siedzi
tak robi¹.

Na toalecie w
³azience Pani Ma-
rioli przez ca³¹
dobê stoi du¿y gar-
nek wype³niony
wod¹ po to ¿eby
szczur nie wyszed³
na zewn¹trz, nawet
je�li przejdzie rura-
mi.

W klatce obok do
tej pory ludzie nie
zauwa¿yli szczu-
rów, jednak wczo-
raj jeden z miesz-
kañców zauwa¿y³
pogryzione rury ka-
nalizacyjne.

Ma³¿eñstwo mieszkaj¹ce z kilku-
letni¹ córk¹ na czwartym piêtrze rów-
nie¿ jest zbulwersowane t¹ sytuacj¹.

- W poniedzia³ek wrócili�my z
urlopu � opowiadaj¹ Agata i Arka-
diusz Mikulscy. � Kiedy weszli�my
do ³azienki szczur biega³ sobie po
pod³odze. Na nasz widok schowa³ siê
pod wann¹.

Co spó³dzielnia zrobi³a w tej spra-
wie?

- Tu szczury nie grasuj¹ bardziej
ni¿ w innych czê�ciach miasta, na
przyk³ad przy hipermarketach � po-

Szczury na Ustroniu
wiedzia³ nam Pawe³ Dec, prezes
Spó³dzielni Mieszkaniowej Ustronie
IV. � Dwa albo trzy dni temu wy³o-

¿yli�my trutkê w piwnicach. Tylko
tyle mo¿emy. To s¹ szczury wodne.
¯yj¹ w ruroci¹gach i to tam trzeba
by je potruæ. Nie mo¿emy równie¿
wy³o¿yæ �rodków, które zabijaj¹ za
pomoc¹ gazu, poniewa¿ dosta³by siê
on do mieszkañ. Szczury s¹ plag¹,
ale równie¿ ¿yj¹ wszêdzie tam gdzie
¿yj¹ ludzie. Jakby to by³ jeden szczur
to mogliby�my go z³apaæ w jaki� spo-
sób, a ich jest wiêcej.

Jednak prezes spó³dzielni ma dla
mieszkañców rady jak pozbyæ siê
szkodników z w³asnych domów.

- Trzeba im utrudniaæ ¿ycie �
mówi Pawe³ Dec. � Do rur wlewaæ
takie �rodki jak np. popularny
�Kret�. Na szczury nie ma rady, lu-
dzie musz¹ sami z tym walczyæ.

Zapytali�my prezesa spó³dzielni co
bêdzie je¿eli szkodniki nie wyzdy-
chaj¹ po zjedzeniu trutki.

- Mamy taki sam plan jak Lon-
dyn i Nowy Jork � mówi Dec. �
Szczury by³y i bêd¹.

Mieszkañcy znale�li jeden sposób

na uchronienie siê od tych szkodni-
ków. W sklepach dostêpne s¹ tak
zwane bariery antyszczurowe. Skon-
taktowali�my siê z pracownikami
jednego ze sklepów na terenie Lubi-
na, który ma w swojej ofercie taki
sprzêt. Jedna blokada montowana w
odp³ywie toalety kosztuje 58 z³.
Wcze�niej nikt siê o nie nie pyta³, a
teraz codziennie przychodzi po kil-
ka osób, z czego po³owa decyduje siê
za zakup blokady.

Ewa Chojna
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Plaga gryzoni zagra¿a mieszkañcom

Mariola Urbanik w swojej ³azience. W syfonie od umywalki przesiaduj¹ szczury, a na toalecie
ca³¹ dobê stoi garnek z wod¹, ¿eby szkodniki nie wydosta³y siê na zewn¹trz.
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WL - Ca³kiem niedawno ukaza³ siê
kolejny tom �Ksi¹¿nicy lubiñskiej
kultury� pañskiego autorstwa w
ca³o�ci po�wiêcony �Lubinowi w
sztuce�. Co sk³oni³o Pana do jej
wydania?

- Moje Stowarzyszenie w przeci¹-
gu 17 lat wyda³o kilkana�cie opra-
cowañ zwi¹zanych z Lubinem.
W�ród nich mieszcz¹ siê tomy z se-
rii �Ksi¹¿nica lubiñskiej kultury� np.
Ko�ció³ Grzebalny na Starym Lubi-
nie. Prezentujemy w niej monogra-
ficzne opracowania ukazuj¹ce ró¿ne
aspekty rozwoju kultury �ma³ej oj-
czyzny� � ziemi lubiñskiej. Obecne
wydanie przedstawia wk³ad Lubina
do kultury europejskiej zarówno w
czasach dawnych, gdy tworzyli tu-
taj arty�ci niemieccy, jak te¿ w cza-
sie �miedziowego grodu�. W po³owie
XX w. ukszta³towa³ siê termin �local
education�, co w polskim krêgu kul-
turowym mo¿na okre�liæ jako wycho-
wanie regionalne. To wydanie ma
swój skromny udzia³ w tych poczy-
naniach, które ucz¹ lokalnej to¿sa-
mo�ci, ka¿¹ dostrzegaæ piêkno na-
szej, czasami zbyt szarej codzienno-
�ci.
WL - Z jakich �róde³ korzysta³ Pan
w trakcie zbierania materia³u do
swojej publikacji? I co ciekawego
w niej zobaczymy ?

- Od ponad 40 lat gromadzê ró¿-
norodne informacje o Lubinie. Mam
swój udzia³ w tworzonych tutaj

Ze Stanis³awem Tokarczukiem, autorem tomu
�Ksi¹¿nicy lubiñskiej kultury� rozmawia Iwona Mielczarek

obiektach kultury. Przyk³adem niech
s³u¿y Wzgórze Zamkowe, gdzie nie
tylko nazwa placówki jest moj¹ w³a-
sno�ci¹ intelektualn¹, ale tak¿e
wspólny z TMZL (i jego prezesem
Edwardem Rippelem) materialny i
organizacyjny wk³ad w odbudowê
tych obiektów.

W tej tece poza moim tekstem z
historii sztuki (wraz z bibliografi¹)
zawarto reprodukcje malarstwa,
grafiki i rysunku wybranych lubiñ-
skich zabytków. Koneserzy mogê je
sobie oprawiæ lub wykorzystaæ w
dowolny sposób.
WL - Czy oprócz tego co znaj-
dziemy w pañskiej publikacji,
nasze miasto ma historyczne
zabytki, które kryj¹ w sobie ta-
jemnicê?

- Nadal wielu ludzi kojarzy Lu-
bin g³ównie z kopalniami miedzi
lub gie³d¹ samochodow¹. W tej
pracy ukazujê, ¿e by³o co� na rze-
czy w dawnych austriackich cza-
sach, gdy na Lubin mówiono
�Kleine Vienna� � ma³y Wiedeñ.
Wi¹zano to ze znacz¹cym wk³a-
dem naszego grodu do europej-
skiej kultury. St¹d te¿ prezentu-
jê m.in. lubiñski o³tarz �Za�niêcie
Marii� nieustêpuj¹cy warto�ci¹ ar-
tystyczn¹ s³ynnemu krakowskiemu
o³tarzowi Wita Stwosza. Warto dopro-
wadziæ, by powróci³ on z Wroc³awia
do lubiñskiej �wi¹tyni pw. MBCz.
WL - Co chcia³ pan przekazaæ

Lubin w sztuce
m i e s z k a ñ -
com Lubina
w swojej pu-
blikacji? Do
kogo jest skie-
rowana?

- Publikacja
mo¿e byæ trakto-

wana przez w³adze jako warto�cio-
wy souvenir przyczyniaj¹cy siê do
promocji miasta. Ale tak¿e nielicz-
ni, którym uda siê zdobyæ autorskie
egzemplarze mog¹ je ofiarowaæ
komu� lub zatrzymaæ dla siebie. Za-

interesowanym t¹ tek¹ polecam
najpierw mój tekst, który wy-

ja�nia zwi¹zki Lubina ze
sztuk¹, w tym przypadku

g³ównie z plastyk¹.
WL - Publikacjê stano-
wi teka z czterdziesto-
ma reprodukcjami prac
plastycznych kilku arty-
stów, czy mo¿e zdradziæ
na Pan, jak siê to sta³o,
¿e uczestniczyli oni we

wspó³pracy przy wyda-
niu tego

tomu.
-

Trzech
arty-

stów: Hanna Krzewska, Alicja Go-
³¹bek, Miros³aw So³tys to twórcy,
których ju¿ kiedy� zainteresowa³em,
a poprzez poprzednie opracowania,
zwi¹za³em z Lubinem. Z pozosta³y-
mi tak¿e mam czêste kontakty na
spo³ecznej, artystycznej niwie.
WL - Na ok³adce oprócz tytu³u
�Lubin w sztuce� widnieje liczba
1. Czy to oznacza, ¿e w przysz³o-
�ci dojdzie do podobnego wyda-
nia albumu.

- W serii �Ksi¹¿nica lubiñskiej kul-
tury� bêd¹cej w ewidencji Biblioteki
Narodowej (st¹d ISBN) uka¿¹ siê ko-
lejne wydania. Mo¿e nim byæ bli�-
niaczy album �Lubin w sztuce � sztu-
ka w Lubinie�. Tymczasem koñczê
pracê nad tekstem do albumu foto-
graficznego wydawanego przez le-
gnickiego Edytora. To artystyczne
opracowanie uka¿e siê na prze³omie
sierpnia i wrze�nia br. Byæ mo¿e p.
Franciszek Grzywacz zechce, podob-
nie jak w mojej bogato ilustrowanej
monografii z 2003 r. Lubin. Dzieje
miasta, umie�ciæ listê osób, które
identyfikuj¹ siê z naszym grodem.
Ot tak¹ listê pasjonatów naszej �ma-

³ej ojczyzny�, z który-
mi spotkamy siê w
lubiñskich ksiêgar-
niach.

Dziêkuje
za rozmowê

Jeszcze kilka lat temu prowadzi³
rozrywkowy tryb ¿ycia. Najwa¿-
niejsz¹ rzecz¹ by³y dla niego pie-
ni¹dze i zabawa. Postanowi³ to
zmieniæ. Dariusz Drozd, bo o nim
mowa, twierdzi, ¿e otrzyma³ znak
od Boga i odnalaz³ w sobie nowe
powo³anie.

8 kwietnia lubinianin
postanowi³ wyruszyæ w
samotn¹ wêdrówkê
szlakiem �w. Jakuba. Bez
pieniêdzy, znajomo�ci
jêzyków i z plecakiem
na plecach pielgrzym
przemierzy³ trasê od Ja-
kubowa do Santiago de
Compostela w Hiszpa-
nii. Jak mówi³ prowadzi³
go Bóg. - Bêd¹c w Cho-
cianowie, zobaczy³em
plakat ukazuj¹cy trasê
szlaku �w. Jakuba, po-
czu³em, ¿e sam musze
przemierzyæ t¹ trasê �
powiedzia³ Dariusz
Drozd, pielgrzym.

W czasie tej wê-
drówki do�wiadczy³ g³o-
du, ch³odu, ale te¿
spotka³ na swej drodze
ludzi, którzy chêtnie mu
pomagali, karmili i za-
praszali do swoich do-
mów.

- Na swojej drodze
spotyka³em siê z przyja-
znymi gestami od ludzi. Nie zna³em jêzy-
ka, modli³em siê do Boga. G³êboko
wierzy³em, ¿e to on mnie prowadzi. Nie
mia³em ¿adnej mapy. Wierzy³em, ¿e dziê-
ki tej wêdrówce odnajdê sens ¿ycia i zmie-
niê siê. �mówi Pan Darek.

Pan Dariusz pokona³ ca³a trasê w san-
da³ach, w których chodzi do dzi�. Choæ
czasami chcia³o mu siê p³akaæ i czu³ siê
zrezygnowany wierzy³, ¿e Bóg mu to wy-
nagrodzi. Dni samotnej pielgrzymki to
czas, w którym pan Dariusz zrozumia³ co
jest dla niego najwa¿niejsze w ¿yciu.

- Wróci³em do ¿ony, z któr¹ rozwio-
d³em siê sze�æ lat temu. Pogodzi³em siê z
bratem, z którym nie rozmawia³em od
kilku lat. Jestem szczê�liwy. Jestem innym
cz³owiekiem ni¿ przed pielgrzymk¹.

Z Santiago de Compostela w Hiszpanii

Odnalaz³ powo³anie

Dariusz Drozd � pielgrzym z Lubina

wróci³ samolotem pod koniec czerwca
2007r.Bilet kupili mu poznani na szlaku Po-
lacy mieszkaj¹cy od dwudziestu piêciu lat
w Niemczech.

Dzi� pragnie byæ innym cz³owiekiem,
kim�, kto bêdzie pomaga³ innym w potrze-
bie. � Chcia³bym na naszym terenie otwo-

rzyæ dom dla osób bezdomnych � mówi
Dariusz. � Wiem, ¿e Bóg mi w tym po-
mo¿e.

IMM
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fot. Iwona Mielczarek

Przyjechali ze Stanów
Zjednoczonych i jest ich
trzynastu. Przez kilka tygo-
dni pracowali na rzecz spo-
³eczno�ci lokalnej.

M³odzi wolontariusze z Indiany
przyjechali do Lubina na trzy tygo-
dnie. Wiêkszo�æ swojego czasu spê-
dzili na wykonaniu prac porz¹dko-
wych w naszym mie�cie, posadzili
te¿ drzewka na terenie
Miejskiego O�rodka Pomo-
cy Spo³ecznej w Lubinie.
Oprócz tego, organizowali
spotkania z lubiñsk¹ m³o-
dzie¿¹. - Pracujemy na osie-
dlu Przylesie w kawiarni
Coffee House Logos - mówi³
nam Joel Wolfgang, opie-
kun amerykañskiej m³o-
dzie¿y. - W ubieg³ym tygo-
dniu pracowali�my z
dzieæmi w wakacyjnej szko-
le biblijnej, a wieczory sta-

Porz¹dki
po amerykañsku

Amerykanie sadz¹cy drzewka na posesji MOPS w Lubinie

rali�my siê spêdzaæ w kawiarni bu-
duj¹c relacje z m³odzie¿¹.

Oprócz bie¿¹cych prac na terenie
Lubina, amerykanie stworzyli waka-
cyjny klub dla dzieci w Domu

Samotnej Matki w �cinawie. -
Tam pracujemy z oko³o piêtnastoma
dzieæmi w wieku od jednego do 17

roku ¿ycia - opowiada Joel. -
Codziennie po trzy godziny
organizujemy dla dzieci gry i
zabawy uczymy ich jêzyka
angielskiego i wiele innych
rzeczy.

Amerykanie znale�li te¿
czas na relaks. - Byli�my w
Krakowie. Jeden dzieñ we
Wroc³awiu i wspinali�my siê

na Sobótkê. Spêdzili�my te¿ kilka
godzin w Aquaparku w Polkowicach.

Wolontariusze zapowiedzieli ju¿,
¿e wróc¹ do Lubina na przysz³y rok.

IMM

Joel Wolfgang,
opiekun amerykañskiej
m³odzie¿y

- Wieczory starali�my siê spê-
dzaæ w kawiarni buduj¹c rela-
cje z m³odzie¿¹
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Aktualno�ci

Damian Stawikowski,
asystent prezydenta
- Cieszymy siê, ¿e Lubin docze-
ka siê w koñcu stadionu z
prawdziwego zdarzenia. Za-
równo zarz¹d KGHM, jak i
Zag³êbia powa¿nie podeszli do
tego tematu

O 100 mln z³ KGHM podwy¿szy kapita³
Sportowej Spó³ki Akcyjnej Zag³êbie Lubin.
Pieni¹dze przeznaczone zostan¹ na budo-
wê nowego stadionu.

Projekt stadionu zostanie upubliczniony ju¿
za kilka tygodni. Teraz, kiedy ju¿ wiadomo, ¿e
pieni¹dze na budowê bêd¹ szczegó³y tej inwe-
stycji przestaj¹ byæ specjaln¹ tajemnic¹. �
Rada Nadzorcza ju¿ podjê³a decyzjê � infor-
muje rzecznik KGHM, Rados³aw Poraj � Ró-
¿ecki. � Na budowê stadionu przeka¿emy spor-
towej spó³ce 100 mln z³.

Negocjacje w sprawie projektu stadionu Za-
g³êbie prowadzi z polsko � niemieckim konsor-
cjum. Ju¿ wiadomo, ¿e stadion bêdzie mia³ oko³o
15 tys. miejsc, dwa telebimy, profesjonaln¹ od-
nowê biologiczn¹ i SPA dla zawodników.

- Cieszymy siê, ¿e Lubin doczeka siê w koñ-
cu stadionu z prawdziwego zdarzenia � komen-

tuje Damian Stawikowski, asystent prezyden-
ta Lubina. � To �wiadczy o tym, ¿e zarówno
zarz¹d KGHM, jak i Zag³êbia powa¿nie pode-
szli do tego wa¿nego dla lubinian tematu.

Stadion to jedno. Zag³êbie chce tak¿e staæ
siê baz¹ treningow¹ dla dru¿yn, które wezm¹
udzia³ w Euro 2012, dlatego niezbêdna jest bu-
dowa czterogwiazdkowego hotelu. � Niewyklu-
czone, ¿e na ten cel spó³ka zaci¹gnie kredyt �

Upragniony obiekt powstanie

zapowiada prezes Robert Pietryszyn (rozmo-
wa z prezesem na stronie 21 WL). � Na razie
nie mogê nic wiêcej powiedzieæ na ten temat,
poniewa¿ lubiê mówiæ o konkretach.

Przygotowania do Euro 2012 potwierdza
tak¿e prezes miedziowej spó³ki. - Chcemy,
wykorzystaæ szansê, jak¹ daj¹ mistrzostwa w
2012 roku �mówi Krzysztof Skóra. � Dlatego
przygotowujemy tak inwestycjê, by mog³a tu
przebywaæ jedna z reprezentacji graj¹ca we
Wroc³awiu.

Budowa stadionu powinna siê rozpocz¹æ
jeszcze w tym roku, a zakoñczyæ najpó�niej w
roku 2009.

KaSt

Kibice �l¹ska Wroc³aw zry-
waj¹ plakaty Zag³êbia Lubin.
Z 70 plakatów zawieszonych
w stolicy Dolnego �l¹ska
wiêkszo�æ z nich jest ju¿ znisz-
czona. � To nie prowokacja �
twierdz¹ w³adze lubiñskiego
klubu.

Mistrz Polski chc¹c przyci¹gn¹æ kibiców z ca-
³ego Dolnego �l¹ska rozpocz¹³ wielk¹ kampaniê
billboardow¹. Od pocz¹tku lipca w kilku miastach
Dolnego �l¹ska: Wroc³awiu, Wa³brzychu, Jeleniej
Górze i G³ogowie - zawis³o ponad 150 billboar-
dów Zag³êbia, z tego blisko po³owa w stolicy re-

Do koñca bie¿¹cego roku powstanie nowa
przychodnia w Lubinie. Na ulicy S³onecz-
nej, w miejscu dawnego Przedszkola Miej-
skiego nr 8 prace budowlane ruszy³y pe³n¹
par¹.

W kwietniu ubieg³ego roku O�rodek Medy-
cyny Pracy kupi³ od miasta teren na ul. S³o-
necznej wraz z budynkiem przedszkola. Kosz-
towa³ on 250 tys. z³.

Dobiega koñca budowa Centrum Han-
dlowego �Defil� przy ul. Odrodzenia. Ju¿
w tym miesi¹cu ca³e 1,5 hektara po-
wierzchni zostanie oddane kupcom.

Od 6 grudnia 2006 r. do tej pory powsta³y czte-
ry zabudowane hale, plac targowy licz¹cy sze�æ rzê-
dów blaszanych pawilonów (10-50m2) i hala
kupiecka od strony ulicy 1 maja. Wszystko to sk³a-
da siê na 160 punktów handlowych, które spe³-
niaj¹ standardowe wymagania � na targowisku s¹
dwa punkty czerpania wody (zarówno zimnej jak i
ciep³ej), a w halach znajduj¹ siê toalety. Media,
ogrzewanie i klimatyzacja w nowej hali, nad który-
mi prace zbli¿aj¹ siê ku koñcowi, maj¹ sprawiæ by
handluj¹cym lepiej siê pracowa³o.

Jak zapewnia w³a�ciciel �Defilu�- firma Urbex �
90 proc. miejsc jest ju¿ wydzier¿awionych. - Na
terenie targowiska jest równie¿ 300 miejsc na bez-
p³atnym parkingu, które maj¹ u³atwiæ klientom do-
stanie siê na miejsce zakupów � mówi kierownik
C.H. DEFIL Rafa³ Kopij. � Ponadto tworzonych jest
jeszcze 50 takich miejsc, tylko, ¿e z drugiej strony.

W nowej hali stworzone zostanie 30 punktów
handlowych, z ró¿nych bran¿, tak przemys³owych
jak i spo¿ywczych. � My dzier¿awimy punkty han-
dlowe, zainteresowani sami zdecyduj¹ czym bêd¹
handlowaæ. Wiadomo jest jednak ,¿e w hali kupiec-
kiej bêd¹ na pewno dwa bary gastronomiczne �
wyjawi³ nam Rafa³ Kopij.

Defil to drugie targowisko w Lubinie, po zlikwi-
dowanym bazarze przy ulicy Kopernika. Na ulicy
£ukasiewicza jest oko³o 140 stanowisk.

Aneta Psiuk

Defil
w rozbudowie

fo
t.

 E
w

a 
C

h
oj

n
a

Nowa przychodnia
jeszcze w tym roku

Roman Koronowski,
prezes OMP
- Zakoñczenie budowy nowej
przychodni zaplanowane jest
pod koniec tego roku i wtedy
wszyscy dotychczasowi pa-
cjenci zostan¹ przeniesieni do
nowego budynku

- Na pocz¹tku nasze plany obejmowa³y wy-
budowanie nowego budynku na starych fun-
damentach, jednak musieli�my z tego zrezy-
gnowaæ � powiedzia³ nam Roman Koronowski,
prezes OMP. � Zmienili�my nasze plany i wy-

budujemy budy-
nek poziomy, któ-
ry bêdzie mia³
oko³o 2 tysiêcy
metrów kwadra-
towych po-
wierzchni. Na
pewno bêdzie on
wygodniejszy od
dotychczasowego
i dla pacjentów i
dla personelu.

W nowej przy-
chodni, oprócz
p o d s t a w o w e j
opieki zdrowot-
nej, pacjenci bêd¹
mieli do dyspozy-
cji lekarzy kilku-
nastu specjalno-
�ci. Bêdzie te¿
nowoczesna re-

habilitacja, gabinet stomatologiczny, apteka
oraz pomieszczenia administracyjne.

Do tej pory O�rodek Medycyny Pracy mie-
�ci siê w budynku Starostwa Powiatowego.

Plac budowy nowej przychodni OMP przy ul. S³onecznej w Lubinie

Zajmuje powierzchniê oko³o 700 metrów kwa-
dratowych. Przez lata OMP i starostwo nie
mogli doj�æ do porozumienia w kwestii czyn-
szu. By³y momenty, w których pacjenci inter-
weniowali u radnych, poniewa¿ wskazywa³o
na to, ¿e w³adze powiatu wy¿szym czynszem
chc¹ doprowadziæ do wyprowadzenia siê OMP
z budynku starostwa.

- Pacjenci bêd¹ bardzo zadowoleni jak ju¿
powstanie nowa przychodnia � mówi Marian
Wêgielewski, spo³eczny przedstawiciel pacjen-

tów OMP. � W koñcu nie bêdzie utarczek z
w³adzami tak jak to mia³o miejsce w ostatnich
latach. Mam nadziejê, ¿e budowa nowego
o�rodka przebiegnie bez problemu.

- Zakoñczenie budowy nowej przychodni
zaplanowane jest pod koniec tego roku i wte-
dy wszyscy dotychczasowi pacjenci zostan¹
przeniesieni do nowego budynku � mówi Ro-
man Koronowski. � Oprócz tego mo¿emy przy-
j¹æ nawet oko³o piêciu tysiêcy nowych pacjen-
tów, je¿eli tylko znajd¹ siê na to chêtni.
Przychodnia bêdzie kilkakrotnie wiêksza.

- To sprawi, ¿e polepszy siê zakres �wiad-
czonych us³ug medycznych, a w naszym mie-
�cie powstanie ³adny i nowoczesny obiekt � ko-
mentuje Damian Stawikowski, asystent
prezydenta.

Ech

gionu. Kibice �l¹ska uznali jednak, ¿e to prowoka-
cja i zaczêli zdzieraæ reklamowe plakaty. Na nieofi-
cjalnej stronie internetowej klubu podaj¹ sobie miej-
sca, gdzie wisz¹ billboardy i nawo³uj¹ do ich
zrywania lub zamalowywania.

- �l¹sk to beznadziejny klub, graj¹ w drugiej li-
dze i po prostu nam zazdroszcz¹ � mówi S³awek
Wajszczak.

- Ca³a polska...�l¹ska! - tak swoj¹ wypowied� roz-
pocz¹³ Pawe³ Kli�. � Jakby w Lubinie powiesili bill-
board �l¹ska to nasi te¿ by pewnie go zerwali. Za
du¿a nienawi�æ jest miêdzy naszymi klubami ¿eby
na takie co� pozwalaæ.

Martyna G¹gorowska od lat kibicuj¹ca lubiñskiej
dru¿ynie nie jest zdziwiona tym, ¿e kibice �l¹ska
zrywaj¹ billboardy. - �l¹sk Wroc³aw od zawsze by³
wrogiem Zag³êbia- mówi. - My�lê, ¿e nam jako ki-

bicom Zag³êbia to nic nie szkodzi, a wiêcej mówi
o kibicach �l¹ska. Nie mog¹ siê pogodziæ z tym,
¿e Zag³êbie jest mistrzem tym bardziej, ¿e �l¹sk
nie jest nawet w ekstraklasie w pierwszej lidze.

- To wandalizm � mówi Micha³ Psiuk. - Takie
co� powinno siê têpiæ ró¿nymi sposobami. Po-
dobne zdanie ma na ten temat wiêkszo�æ kibi-
ców, których poprosili�my o komentarz w tej
sprawie.

- Nie mog¹ wandale znie�æ my�li, ¿e jeste�my
od nich lepsi to na billboardach siê wy¿ywaj¹ �
skomentowa³ Tadeusz Sienkiewicz. - Takiemu to
bym wyplakatowa³ nie miasto, a mieszkanie.
Niech wie kto jest mistrzem, a jego dru¿yna niech
bierze przyk³ad z naszej.

W³adze klubu zgadzaj¹ siê z kibicami. - To chu-
ligani, a nie prawdziwi kibice sportowi � powie-
dzia³a Arkadiusz Trzeciakiewicz z Zag³êbia Lubin.
� Sport powinien ³¹czyæ, a nie dzieliæ. W innych
miastach te same billboardy wisz¹ i nikt ich nie
zniszczy³. My zapraszamy tych, którzy chc¹ zo-
baczyæ dobre widowisko sportowe i pierwszoli-
gowe mecze, a przy tym poczuæ te emocje na
w³asnej skórze.

Kast, Ech

Wojna
kibiców
z plakatami
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Arkadiusz
Trzeciakiewicz,
Zag³êbie Lubin

� Sport powinien ³¹czyæ, a nie
dzieliæ. W innych miastach te
same billboardy wisz¹ i nikt ich
nie zniszczy³

Krzysztof Skóra,
prezes
KGHM Polska Mied� S.A.

- Przygotowujemy tak inwesty-
cjê, by mog³a tu przebywaæ
jedna z reprezentacji graj¹ca
we Wroc³awiu
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Jakie prace prowadzi MPWiK
na terenie miasta?

Tegoroczne inwestycje nie s¹
prowadzone na tak du¿¹ skalê jak
w roku 2006 r. kiedy to trwa³y in-
westycje finansowane z pieniêdzy
unijnych ale s¹ one równie¿ bar-
dzo wa¿ne. Obecnie prowadzone
s¹ g³ównie remonty i moderniza-
cje sieci wodoci¹gowej oraz kana-
lizacji sanitarnej. Czê�æ prac sku-
pia siê na wymianach starych
sieci np. w rejonie ulic Mickiewi-
cza i Cedyñskiej. Pozosta³e inwe-
stycje wynikaj¹ ze specyfiki na-
szego miasta po³o¿onego w strefie
oddzia³ywania kopalni i s¹ to
g³ownie modernizacje dotycz¹ce
zabezpieczenia instalacji przed
ruchami ziemi prowadzone w re-
jonie ulic Hutniczej oraz ulicy Pi³-
sudskiego.
Czy zmiany cen materia³ów bu-
dowlanych wp³ynê³y na mo¿li-
wo�æ realizacji nowych inwesty-
cji?

Przez ostanie dwa lata wszyscy
zaobserwowali�my gwa³towny
wzrost cen materia³ów oraz robót
budowlanych. Za³o¿enia i progno-
zy cenowe jakie ustalili�my w
grudniu 2006 r. ju¿ w kwietniu
tego roku by³y mocno nieaktual-
ne. Spowodowa³o to zmianê stra-
tegii realizacji zadañ inwestycyj-
nych. Postanowili�my czê�æ zadañ
etapowaæ dziel¹c ca³o�æ prac na
mniejsze fragmenty, a przede
wszystkim zintensyfikowaæ wysi³-
ki na pozyskanie pieniêdzy ze
�róde³ zewnêtrznych.
Sk¹d przedsiêbiorstwo zamie-
rza pozyskaæ pieni¹dze?

Monitorujemy na bie¿¹co ró¿-
nego rodzaju fundusze i progra-
my, a w szczególno�ci fundusze
unijne oraz mo¿liwo�ci otrzyma-
nia wsparcia finansowego w ra-
mach Regionalnego Programu
Operacyjnego. Liczymy równie¿
na wsparcie naszych radnych
wojewódzkich, szczególnie Pana
Piotra Borysa, który obieca³ dla
samego Lubina ponad 600 mln z
Unii Europejskiej. Dodatkowo z³o-
¿yli�my wnioski do Powiatowego
Funduszu Ochrony �rodowiska i
Gospodarki Wodnej. Mamy na-
dziejê, ¿e starosta dostrze¿e pro-
blemy miasta i jego mieszkañców
oraz zechce w³¹czyæ siê w proces
modernizowania miejskich sieci,
szczególnie w rejonie ulic Mickie-
wicza, Sk³adowej i Kiliñskiego,
które posiadaj¹ najstarsz¹ ponad
40-letni¹ infrastrukturê wodoci¹-
gowo-kanalizacyjn¹ w Lubinie.

Rozmowa z Tymote-
uszem Myrda, dyrekto-
rem ds. rozwoju Miejskie-
go Przedsiêbiorstwa
Wodoci¹gów i Kanalizacji
Sp. z o.o. w Lubinie.

Nowe inwestycje
Miejskie Przedsiêbiorstwo Wodoci¹gów i Kanalizacji w Lubinie jak co roku prowadzi

prace remontowe poszczególnych odcinków sieci wodoci¹gowych i kanalizacji sanitarnych
wymagaj¹cych modernizacji i wymiany na poszczególnych odcinkach dróg.

Na ulicy Spó³dzielczej, Willowej oraz na od-
cinku ulicy M. Curie-Sk³odowskiej przeprowa-
dzana  jest wymiana sieci wodoci¹gowej z prze-
piêciami istniej¹cych przy³¹czy wodoci¹gowych
zasilaj¹cych budynki jednorodzinne. Prace wy-
konywane s¹ ze wzglêdu na z³y stan techniczny
istniej¹cej sieci wodoci¹gowej u³o¿onej w drodze
i zwi¹zane z tym czêste awarie. Prace budowla-
ne zakoñczone zostan¹ do koñca lipca, natomiast
w okresie sierpnia przeprowadzone zostan¹ pró-
by i testy szczelno�ci ruroci¹gu.

Prace na ulicy Pi³sudskiego (pomiêdzy ul. Wy-
szyñskiego a Szpakow¹) obejmuj¹ wymianê sie-
ci wodoci¹gowej wzd³u¿ pawilonów handlowo-
us³ugowych na odcinku 150 m. Termin
zakoñczenia prac to pocz¹tek wrze�nia 2007 r.
Inwestycja jest realizowana w uzgodnieniu z
Gmin¹ Miejsk¹ Lubin, która wykonuje w tym
rejonie nowe chodniki i jezdnie. W roku przy-
sz³ym przewiduje siê kontynuacjê wymiany sie-
ci wzd³u¿ ul. Pi³sudskiego.

Na ulicy Hutniczej realizowana jest modernizacja sieci
wodoci¹gowej maj¹ca na celu wyeliminowanie bardzo czê-
stych awarii na stalowym ruroci¹gu biegn¹cym wzd³u¿
ul. Hutniczej. W tym roku zostanie wykonany odcinek o
d³ugo�ci 635 m od ul. Jana Paw³a II do ul. Krupiñskiego.
W przysz³ym roku wykonany zostanie odcinek pomiêdzy
ul. Krupiñskiego a ul. Niepodleg³o�ci. Dodatkowo wyko-
nane zostanie wzd³u¿ ul. Jana Paw³a II po³¹czenie sieci
pomiêdzy ul. Hutnicz¹ a ul. Budowniczych LGOMu. Zde-
cydowana wiêkszo�æ inwestycji zostanie wykonana me-
tod¹ bezwykopow¹. Remont t¹ technologi¹ odbywa siê
bez naruszenia struktury nawierzchni poprzez w³o¿enie
do wnêtrza kana³u rury o mniejszej �rednicy. Powstaje w
ten sposób nowa konstrukcja kana³u o lepszych parame-
trach hydraulicznych. Rozpoczêcie prac nast¹pi na po-
cz¹tku sierpnia, natomiast zakoñczenie prac przewidzia-
ny jest do koñca listopada tego roku.

Prace na ulicach Cedyñskiej i Mickiewicza
dotycz¹ wymiany sieci kanalizacji sanitarnej i
grawitacyjnej, ruroci¹gów PVC wraz z przepom-
powni¹ �cieków. Realizacja tego zadania wyni-
ka z konieczno�ci przebudowy sieci wymuszonej
wystêpuj¹cymi tu przeciwspadkami i czêstymi
awariami kanalizacji. Prace wykonywane bêd¹
dwuetapowo. W tym roku w I etapie od ulicy Ko-
�ciuszki do ul. Mickiewicza rozpoczn¹ siê prace
dotycz¹ce wymiany sieci kanalizacyjnej wraz z
przepompowni¹ �cieków, a w przysz³ym roku w
II etapie wzd³u¿ ulicy Mickiewicza nast¹pi wy-
miana kanalizacji grawitacyjnej wraz z przepiê-
ciami wszystkich odbiorców wody.
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R E K L A M A

BARAN
W sierpniu Baran nie przepu�ci ¿adnej okazji, aby

dowie�æ swojej warto�ci. Chodzi oczywi�cie o prze-
lotne romanse i mi³ostki, o które przecie¿ tak ³atwo
podczas wakacyjnych miesiêcy. Odradzamy biæ rekor-
dy w liczbie randek by zbyt wiele nie straciæ. Poza
tym, warto zaoszczêdziæ nieco grosza, zw³aszcza, ¿e
pod koniec sierpnia osoby spod znaku Barana czeka
powa¿ny wydatek.

BYK
Dla osób spod tego znaku kwestie finansowe nie

bêd¹ mieæ w sierpniu zbyt wielkiego znaczenia - Byki
ponios¹ ka¿dy wydatek, aby tylko umówiæ siê z uko-
chan¹ osob¹ na romantyczn¹ kolacjê w dobrej restau-
racji. Na pewno bêd¹ w tym przodowaæ samotnicy,
ale uk³ad planet bêdzie w tym miesi¹cu sprzyja³ za-
równo Bykom niezaanga¿owanym, jak i pozostaj¹cym
w sta³ych zwi¹zkach.

BLI�NIÊTA
Unikalna koniunkcja planet w sierpniu wprawi Bli�-

niêta w wyj¹tkowo dobry nastrój. Dziêki temu bêd¹
one mog³y cieszyæ siê ka¿d¹ chwil¹ zbli¿aj¹cego siê
urlopu. W trakcie wypoczynku na pewno uda im siê
nawi¹zaæ nowe znajomo�ci, ale nale¿y pamiêtaæ, ¿e
nie wszystkie z nich bêd¹ warte podtrzymania. W

sprawach zawodowych zalecany jest przede wszyst-
kim spokój, nieuleganie emocjom i unikanie sytuacji
konfliktowych.

RAK
W sierpniu ¿ycie mi³osne Raków rozkwitnie z ca³¹

moc¹. Osoby spod tego znaku znajd¹ siê w centrum
zainteresowania p³ci przeciwnej. Ale uwaga we flir-
tach ³atwo siê zatraciæ, a przez to przeoczyæ praw-
dziw¹ mi³o�æ. Raki pozostaj¹ce w sta³ych zwi¹zkach
powinny za� wypracowaæ wspólny sposób na walkê
z rutyn¹ i przede wszystkim pamiêtaæ o tym, co ³¹czy
je z partnerem, a nie o tym, co dzieli.

LEW
Lwy powinny w sierpniu raczej porzuciæ ambitne

plany, gdy¿ uk³ad gwiazd dla osób spod tego znaku
nie jest zbyt po temu sprzyjaj¹cy. Nawet je�li uda siê
osi¹gn¹æ jakie� sukcesy, bêd¹ one krótkotrwa³e i ulot-
ne. Wszelkie niepowodzenia natury sercowej Lwy po-
winny odbiæ sobie w ¿yciu zawodowym gdy¿ pojawi
siê szansa by znacz¹co pomno¿yæ zawarto�æ portfe-
la.

PANNA
Panny w sierpniu wreszcie osi¹gn¹ upragnion¹ sta-

bilizacjê. Dotyczy to zarówno ¿ycia prywatnego, w
którym sporo siê ostatnio dzia³o, jak i spraw zawo-
dowych. D³ugo oczekiwana mi³o�æ, po kilku do�æ
burzliwych romansach, przyniesie ukojenie dla sko³a-
tanych nerwów i nadwerê¿onej kondycji fizycznej.

Osoby spod znaku Panny powinny wiêc zrobiæ wszyst-
ko, aby zbudowaæ trwa³e i solidne fundamenty ro-
dz¹cego siê zwi¹zku.

WAGA
Sierpieñ bêdzie dla niektórych Wag miesi¹cem bar-

dzo trudnym. Chodzi przede wszystkim o k³opoty
zawodowe. Osoby spod tego znaku nie mog¹ jednak
dopu�ciæ by emocje wyniesione z ¿ycia prywatnego
wziê³y górê w pracy. Spokój i rozwaga bêd¹ najlep-
szymi sposobami, aby miesi¹c zakoñczyæ z niez³¹
sumk¹ na koncie. Podobnie w sprawach zdrowotnych
- nie trzeba wci¹¿ forsowaæ organizmu, aby popra-
wiæ kondycjê fizyczn¹.

SKORPION
Pod wieloma wzglêdami bêdzie to dla Skorpionów

miesi¹c pe³en wra¿eñ. Wakacyjny wyjazd czy urlop
bêdzie wymarzon¹ okazj¹ do nawi¹zywania wielu
nowych znajomo�ci. Skorpiony bêd¹ ¿yæ chwil¹ nie
martwi¹c siê co bêdzie potem. Skorpiony zaniedba³y
ostatnio zawodowe obowi¹zki, po³owa miesi¹ca to
najlepszy okres, aby je wszystkie nadrobiæ. Bêdzie to
wymaga³o od osób spod znaku Skorpiona wiele sa-
mozaparcia i silnej woli.

STRZELEC
Strzelce w sierpniu musz¹ mocno uwa¿aæ, aby zbyt

du¿a ilo�æ mi³osnych przygód nie przewróci³a im w
g³owie. W koñcu urlop ma s³u¿yæ przede wszystkim
odpoczynkowi, by po powrocie z niego mo¿na by³o

ze zdwojonymi si³ami i zabraæ siê do pracy. A odpo-
czynek Strzelcom bêdzie bardzo potrzebny, gdy¿ stres
i napiêcie w miejscu pracy osi¹gnê³y ju¿ zenitu.

KOZIORO¯EC
Kozioro¿com w sierpniu radzimy porzuciæ marze-

nia o gor¹cej letniej mi³o�ci. Co prawda niektóre osoby
spod tego znaku przywioz¹ z wakacji kilka nowych
ciekawych kontaktów, jednak nie nale¿y siê po nich
spodziewaæ niczego poza przyja�ni¹. Mimo to, warto
je podtrzymaæ, bo mo¿e okazaæ siê, ¿e bêd¹ to przy-
ja�nie na ca³e ¿ycie.

WODNIK
Ustawiczne utarczki z prze³o¿onymi najwyra�niej

nie s³u¿¹ dobrze kondycji psychofizycznej osób spod
tego znaku, zalecamy jednak zapomnieæ choæ na chwi-
lê o k³opotach i oderwaæ siê od nieprzyjemno�ci dnia
codziennego. Przed Wodnikami ca³y miesi¹c, który
mog¹ przeznaczyæ na dowolnie wybran¹ rozrywkê,
czy to sport, albo na najzwyklejsze leniuchowanie.

RYBY
Rybom w sierpniu nic tylko mi³o�æ w g³owie. Nie-

�mia³ym pozwoli uwierzyæ we w³asne si³y i swoj¹
atrakcyjno�æ, a Ryby zaprawione w mi³osnych utarcz-
kach tylko utwierdzi w przekonaniu o ich zniewalaj¹-
cym powabie i uroku. W sprawach zawodowych
osoby spod znaku Ryb powinny wykorzystaæ ka¿d¹
nadarzaj¹c¹ siê okazjê, aby wybiæ siê ponad przeciêt-
no�æ.
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Motoryzacja

Po Grande Punto i Bravo
na rynek zosta³ wprowadzo-
ny nowy model � Fiat Linea.

W ci¹gu roku w salonie Victo-
ria przy ul. �cinawskiej 23 w Lu-
binie ukaza³o siê osiem nowo�ci
fiata. Bravo, Strada, Punto Gran-
de, Croma, Sedici 4x4, Scudo i
nowe Ducano. Najm³odszym
dzieckiem, bo zaledwie trzy ty-
godnie na rynku polskim jest Li-
nea, która ju¿ rywalizuje z taki-
mi autami jak: Ford Focus czy
Toyota Corolla. � W naszym sa-
lonie, Linea jest zaledwie trze-
ci tydzieñ, a ju¿ okazuje siê
najlepiej sprzedawanym
autem na rynku�
mówi Grzegorz
Buras , prezes
salonu Victo-
ria w Lubinie.
- Linea to teo-
retycznie 4-
d r z w i o w e
Grande Pun-
to. Teoretycz-
nie, bo mimo, ¿e
wykorzystuje
znaczn¹ czê�æ

odbywaj¹ siê pod surowym okiem
instruktora nadchodzi czas egzami-
nu praktycznego. Podczas niego in-
teresant wykazuje siê swoja wiedz¹ i
do�wiadczeniem, od których zale¿y
jego byæ lub nie byæ kierowc¹.

- Pewniakiem wchodzisz do samo-
chodu. Patrzysz w lusterka czy s¹
dobrze ustawione. S¹. Zapinasz pasy.
W koñcu wk³adasz klucz do stacyjki,
a egzaminator Ci mówi, ¿e mo¿esz
wysi¹�æ, bo lusterka nie ustawi³e�.
Koniec egzaminu � wspomina Jakub
Sors.

S¹ równie¿ tacy szczê�ciarze, któ-
rym siê uda³o.

- Siedzisz w poczekalni i czekasz

W ci¹gu wakacji, oprócz t³umów
na dyskotekach i w barach widzi
siê kolejki ci¹gn¹ce siê ko³o O�rod-
ków Szkolenia Kierowców. M³odzi
ludzie w ci¹gu roku szkolnego nie
maj¹ czasu na to, by zrobiæ sobie
prawo jazdy. Te dwa miesi¹ce s¹
wiêc jedyn¹ okazj¹, by spokojnie,
jad¹c �L� zapoznaæ siê z warunka-
mi panuj¹cymi na polskich dro-
gach.

Po co prawo jazdy? Chocia¿by po
to, by szybciej znale�æ lepiej p³atn¹
pracê - teraz samochód jest standar-
dowym wymaganiem wiêkszo�ci pra-
codawców, by nie je�dziæ autobusem
- zawsze to wygodniej pojechaæ gdzie�
w³asnym autem ni¿ zat³oczonym au-
tobusem, w którym nawet nie ma
miejsca siedz¹cego. S¹ jeszcze tak
przyziemne sprawy jak pochwaliæ siê

przed kolegami nowym samochodem,
pomóc rodzicom zawie�æ zakupy do
domu, czy pojechaæ na wczasy.

Posiadanie prawa jazdy niesie wiêc
ze sob¹ wiele po¿ytku. Tylko gdzie,
jak i za ile mo¿na zrobiæ sobie tak¹
przepustkê do lepszego �wiata?

Otó¿ w ka¿dym O�rodku Szkole-
nia Kierowców taki kurs wygl¹da tak
samo. W pierwszym miesi¹cu s¹ wy-
k³ady. Interesanci ucz¹ siê podstawo-
wych zagadnieñ, znaków drogowych
i zachowania na drodze w ró¿nych
przypadkach. Takie wyk³ady zakoñ-
czone s¹ testem teoretycznym, po któ-
rym kursanci rozpoczynaj¹ tzw. jaz-
dy, czyli zajêcia praktyczne. Na nich
dowiadujemy siê z czego zbudowany
jest samochód, jak siê go odpala i jak
nim jechaæ, by dojechaæ do celu.

Po zajêciach praktycznych, które

a¿ us³yszysz swoje nazwisko. Coraz
wiêcej osób oblewa. Jeste� coraz bar-
dziej zrezygnowana i przera¿ona. W
koñcu czytaj¹ twoje nazwisko. Wcho-
dzisz na plac manewru, a tam wita
ciê niezbyt uprzejmy egzaminator.
Kiedy ju¿ wyje¿d¿asz z placu wiesz,
¿e jedn¹ po³owê masz za sob¹. Kiedy
wyje¿d¿asz na miasto wydaje ci siê,
¿e jedziesz dobrze, ale widzisz nieza-
dowolon¹ minê egzaminatora i czu-
jesz, ¿e obla³a�. Na koniec egzami-
nator d³ugo trzyma ciê w niepewno�ci
a¿ mówi, ¿e zda³a�. Potem jest chwi-
la zastanowienia, czy aby dobrze us³y-
sza³a�. Po chwili biegniesz do zado-
wolonego tatusia, który w nagrodê
daje ci pieni¹dze � opowiada Marta
Sienkiewicz.

Gdzie mo¿na zg³osiæ siê na taki
kurs, i ile bêdzie nas to kosztowaæ?

Spo�ród wielu O�rodków Szkolenia
Kierowców wybrali�my kilka, by do-
wiedzieæ siê jak to naprawdê wygl¹-
da.

- OSK LOK na ul. 1 Maja. Ma ju¿
sze�ædziesiêcioletni¹ tradycjê w szko-
leniu kierowców i co siê za tym wi¹-
¿e do�wiadczonych instruktorów jaz-

Wakacje � najlepszy
okres na naukê jazdy

dy. Na miejscu mo¿na zrobiæ bada-
nia lekarskie, a kurs kosztuje 1250
z³. Poinformowano tak¿e, ¿e za kurs
mo¿na zap³aciæ w nie oprocentowa-
nych ratach i s¹ zni¿ki dla uczniów i
studentów.

- OSK STOP na ul. Ksiêcia Ludwi-
ka I kurs na kategoriê A (motocy-
klow¹), B (samochodow¹) czy E (przy-
czepy) kosztuje 1300 z³ i zdaje go
�rednio 8/10 osób.

- CENTRUM ,o�rodek znajduj¹cy
siê w ZS nr 2 na ul. Szpakowej szkoli
kierowców na prawo jazdy kategorii
B. Kurs kosztuje 1099 z³ i kwota mo¿e
byæ roz³o¿ona na raty.

Oprócz wy¿ej wymienionych
O�rodków Szkolenia Kierowców w
Lubinie jest takich jeszcze kilka. Nie
ró¿ni¹ siê one specjalnie cenami, bo
�rednia warto�æ takiego kursu wynosi
od 1000-1500 z³, poniewa¿ niektórzy
kursanci dodatkowo wykupuj¹ godzi-
ny jazd, by udoskonalaæ swoje ulicz-
ne podboje. Ci, na co wskazuj¹ staty-
styki zazwyczaj zdaj¹ na �prawko� za
pierwszym razem.

Aneta Psiuk

Trwa ofensywa Fiata
jego podzespo³ów, poczynaj¹c od
p³yty pod³ogowej, przez elemen-
ty nadwozia, po silniki, to doko-
nano w niej wiele zmian. Jest
przede wszystkim d³u¿sza od
Grande Punto. Zalet¹ Linei jest
du¿y baga¿nik o pojemno�ci 500
l.

Fiat Linea jest bogato wypo-
sa¿ony we wszelkie dodat-
ki, które maj¹ umiliæ
czas spêdzony w
aucie zarówno
k i e r o w c y

jak i pasa¿erowi.  � W ofercie na-
szego salonu znajduj¹ siê silniki
benzynowe i wysokoprê¿ne.
Klient ma du¿e mo¿liwo�ci wy-
boru. Producent dysponuje kilko-
ma jednostkami napêdowymi �
pocz¹wszy od 77-konnego silnika
1.4 8v Fire,

a¿ do bardzo mocnej jednostki 1.4
T-Jet dostarczaj¹cej pojazdowi
120 KM. W zale¿no�ci od jednost-
ki napêdowej klient bêdzie móg³
wybraæ skrzyniê manualn¹ lub
automatyczn¹.

Atutem Linei jest równie¿
atrakcyjna cena. Ju¿

w wersji pod-
stawowej

producent prze-
widzia³ miêdzy innymi

wspomaganie kierownicy,
komputer  pok³adowy, elektrycz-
nie sterowane szyby czy central-
ny zamek.

IMM

Najm³odsze dziecko turyñskiej fabryki podbija serca polskich kierowców

Mam zaszczyt przed-
stawiæ Pañstwu kolejne,
doskona³e osi¹gniêcie
w³oskiej motoryzacji.

Obok nowego Fiata
Linea nie mo¿na przej�æ
obojêtnie. Piêkna linia,
nowoczesne silniki i bo-
gate wyposa¿enie z
pewno�ci¹ zaspokoj¹
potrzeby ka¿dego kie-
rowcy.

W³oscy projektanci,
tworz¹c nowego fiata,
po³o¿yli nacisk na jego
walory rodzinne oraz
osi¹gi, które nadaj¹
sportowego charakteru
i pozwalaj¹ ka¿demu
wyraziæ swój tempera-
ment.

Wszyscy, którzy chc¹
siê przekonaæ o szcze-
gólnych mo¿liwo�ciach
nowej Linei, mog¹ umó-
wiæ siê na jazdê próbn¹.

Grzegorz Buras
Autocentrum Victoria

w Lubinie

- Wyje¿d¿asz z parkingu i jest �ok.�.
Jedziesz przez ca³e miasto i egzaminator
siê do ciebie u�miecha. My�lisz, ¿e jest
dobrze. Nagle mówi: �skrêæ w lewo�.
Skrêcasz. Po czym patrzysz, ¿e wprowa-
dzi³ ciê w b³¹d bo tam by³ zakaz. I ju¿
wiesz, ¿e nie zda³e� � tak opisuje swój
egzamin na prawo jazdy Agnieszka Pra-
¿yñska z Lubina.
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Aktualno�ci

Komputery, drukarki, monitory i
czytniki kart zosta³y dzisiaj prze-
kazane przez prezydenta Rober-
ta Raczyñskiego na rêce Komen-
danta Powiatowego Arkadiusza
Rawskiego.

- Sprzêt bardzo przyda siê poli-
cjantom � powiedzia³ na uroczysto-
�ci komendant Rawski. � Co drugie-
mu policjantowi brakuje komputera.

- Na rêce komendanta zosta³o
przekazanych siedem kompletnych
komputerów wyposa¿onych w dru-
karki, ekrany ciek³okrystaliczne,
zestawy g³o�ników i czytniki kart
oraz 3 profesjonalne drukarki lase-
rowe � poinformowa³ nas Krzysztof
Maj z Urzêdu Miejskiego. - Sprzêt
zosta³ zakupiony zgodnie z okre�lo-
nymi przez policjê potrzebami i
wp³ynie na poprawê bezpieczeñstwa
w mie�cie.

Do tej pory w wielu komisariatach
policjanci pracuj¹ na starego typu
maszynach do pisania lub dziêki
wewnêtrznym zarz¹dzeniom mog¹
pracowaæ na prywatnych kompute-
rach.

Nowy sprzêt z oprogramowaniem
pozwoli im szybciej i dok³adniej za-
³atwiaæ sprawy zwi¹zane z doku-
mentami.

- Jest to kolejny przyk³ad dobrej

Policja w ca³ym kraju, a wiêc i lu-
biñska anga¿uje siê w akcjê przy-
gotowan¹ przez Rzecznika Praw
Dziecka i fundacjê Mederi - po-
mó¿my dzieciom. Kampania pro-
wadzona jest pod has³em "Kochaj!
Nie krzywd�! Pomó¿".

- Akcja ta ma charakter informa-
cyjno � prewencyjny � mówi Elwira
Zboiñska, oficer prasowy KPP. - Jej
celem jest zwrócenie uwagi na roz-
powszechniaj¹c¹ siê przemoc wobec
ma³ych dzieci w wieku od 0 do 3 lat,
ich zaniedbywanie i konsekwencje

Ju¿ po raz szósty Miejski O�rodek
Pomocy Spo³ecznej w Lubinie
przeprowadza letni¹ akcjê pod
nazw¹ �Podajmy sobie rêce�. Z
akcji korzystaj¹ dzieci z najubo¿-
szych rodzin naszego miasta.

Akcja potrwa przez okres dwóch
miesiêcy wakacji. W lipcu kilkadzie-
si¹t m³odych mieszkañców naszego
miasta mia³o okazjê spêdziæ swój
wolny czas na grach i zabawach w
kompleksie sportowym OSIR. � W
ramach wypoczynku letniego chce-
my umo¿liwiæ tym dzieciom spêdze-
nie czasu poza miejscem zamieszka-
nia poprzez cykl imprez na terenie
miasta i jego okolic � powiedzia-
³a Alicja Kamecka, dyrektor
MOPS w Lubinie. � W
tym czasie dzieciom
bêd¹ towarzyszyæ gry,
zabawy, konkursy oraz
poczêstunek.

W sierpniu dzieci
czeka jeszcze wyjazd
do Aquaparku w Po-
lkowicach oraz do
ogrodu Zoologicznego
we Wroc³awiu. Nato-
miast pod koniec waka-
cji jak co roku odbêdzie
siê ognisko koñcz¹ce
Akcjê Letni¹ na tere-
nie naszego miasta.

- Akcja w ca³o-
�ci finansowana
jest z darów
osób wspiera-
j¹cych nasz
cel, zarów-
no w for-
mie fi-
nansowej

jak i rzeczowej � dodaje dyrektor.
G³ównymi sponsorami jest Miej-

skie Przedsiêbiorstwo Gospodarki
Odpadami �Mundo�, Dominet Bank
S.A. z siedziba w Lubinie, Stowarzy-
szenie �Daæ Nadziejê�, MPWiK w Lu-
binie i inni.

- Uczestnictwo w organizowanych
przez nas imprezach zapewnia dzie-
ciom niezapomniane wra¿enia, któ-
rych nie mog³yby do�wiadczyæ bez
pomocy ludzi dobrej woli � t³uma-
czy Kamecka.

Oprócz tej akcji Miejski O�rodek
Pomocy Spo³ecznej w Lubinie jesz-
cze w sierpniu tego roku umo¿liwi

wyjazd na kolonie oko³o
200 dzieciom z naj-

ubo¿szych rodzin z
terenu naszego

miasta. Koszt
ca³ego przed-
siêwziêcia to
oko³o 100 tys.
z³otych.

IMM

Wszystko dla dzieci

Alicja Kamecka,
dyrektor MOPS

w Lubinie

Nowy sprzêt komputerowy
dla lubiñskiej policji

wspó³pracy w³adz samorz¹dowych
Lubina ze s³u¿bami zabezpieczaj¹-
cymi miasto � mówi³ na uroczysto-
�ci Robert Raczyñski. � We wcze-
�niejszych latach równie¿
wspomagali�my lubiñsk¹ policjê.

Przypomnijmy, ¿e wcze�niej
Urz¹d Miejski zakupi³ trzy radiowo-
zy i przekaza³ bezp³atnie budynek
na utworzenie nowego komisariatu.

Oprócz tego zakupiono wyposa¿enie
lubiñskiej brygady antyterrorystycz-
nej, op³acono dodatkowe patrole pie-
sze. Stra¿ Po¿arna otrzyma³a spe-
cjalistyczne wyposa¿enie oraz
nowoczesny sprzêt ratunkowy. Na
ulicach Lubina zamontowano ponad
200 kamer monitoruj¹cych.

ech

Prezydent Robert Raczyñski przekazuje nowy sprzêt na rêce komendanta
Arkadiusza Rawskiego.
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tych dzia³añ. Agresja wobec naj-
mniejszych, bezbronnych dzieci na-
sila siê ka¿dego roku.

Kampania �Kochaj! Nie krzywd�!
Pomó¿" w szczególno�ci skierowana
jest do grup spo³ecznych maj¹cych
na co dzieñ styczno�æ z ma³ymi dzieæ-
mi, czyli do lekarzy rodzinnych, pe-

maj¹ sukcesy w biznesie znajduj¹
czas na to, aby wspomóc osoby, któ-
rym w ¿yciu powiod³o siê znacznie
gorzej.

Uroczystego wrêczenia czeku pie-
niê¿nego na rêce Dariusza Jankow-
skiego, prezesa stowarzyszenia do-
kona³ Janusz Cendrowski, sekretarz
Rady Wykonawczej.

- Jest wiele organizacji, które po-
trzebuj¹ �rodków na prowadzon¹,
tak zaszczytn¹, dzia³alno�æ. Tak¹
organizacj¹ jest miêdzy innymi Sto-
warzyszenie � Równe Szanse�, któ-
re pomaga dzieciom poszkodowanym
przez los, niepe³nosprawnym rucho-
wo � mówi Janusz Cendrowski. -
Jest to niepe³nosprawno�æ szczegól-
nie drastyczna, dlatego, ¿e powa¿-
nie ogranicza mo¿liwo�ci normalne-
go funkcjonowania w
spo³eczeñstwie. Te pieni¹dze z pew-
no�ci¹ siê im przydadz¹.

Pieni¹dze zostan¹ przekazane na
dalsz¹ budowê o�rodka dla osób nie-
pe³nosprawnych, który powstaje na
osiedlu Przylesie w Lubinie.

� Budowa o�rodka trwa - powie-
dzia³ Dariusz Jankowski. � Ale, aby

zamkn¹æ budynek w stanie surowym
potrzebne jest nam jeszcze oko³o 600
tysiêcy z³otych. Nadal pozyskujemy
�rodki na ten cel. Chcieliby�my za-
koñczyæ prace ju¿ w przysz³ym roku.

Na otwarcie o�rodka z niecierpli-
wo�ci¹ czekaj¹ równie¿ rodzice dzieci
niepe³nosprawnych.

- Ja mam dziecko niepe³nospraw-
ne w wieku trzynastu lat � mówi
Krystyna Godlewska. � Jako� sobie
daje jeszcze z nim radê, ale jak skoñ-
czy szko³ê bêdzie o wiele ciê¿ej. Pro-
szê mi wierzyæ, ¿e s¹ po�ród nas ro-
dzice, których dzieci ju¿ potrzebuj¹
tego o�rodka, wiêc czekamy na jego
otwarcie bardzo mocno.

Przekazanie czeku odby³o siê w
siedzibie Sali Kolegialnej Biura Za-
rz¹du KGHM Polska Mied� S.A. W
spotkaniu uczestniczy³y w³adze
zwi¹zku, prezes stowarzyszenia
�Równe Szanse� oraz dzieci niepe³-
nosprawne wraz z rodzicami. �rod-
ki pieniê¿ne zosta³y zebrane podczas
V Charytatywnego Balu Pracodaw-
ców.

Iwona Mielczarek

Hojni
pracodawcy
Czek na ponad siedem tysiêcy z³o-
tych otrzyma³o Stowarzyszenie
Przyjació³ i Rodziców Osób Nie-
pe³nosprawnych �Równe Szanse�
w Lubinie. Darczyñc¹ okaza³ siê
Zwi¹zek Pracodawców Polska
Mied� S.A.

- Sta³o siê ju¿ tradycj¹, ¿e Zwi¹-
zek Pracodawców Polska Mied�
wspiera osoby niepe³nosprawne,
przekazuj¹c datki z bali charytatyw-
nych � powiedzia³a Beata Staszków,
zastêpca Dyrektora Biura ZPPM. �
Datki z tych �rodków przekazane
zosta³y ju¿ miêdzy innymi na wypo-
sa¿enie warsztatów terapii zajêcio-
wej w Zespole Szkó³ Specjalnych w
Lubinie, a dzi� mamy zaszczyt prze-
kazaæ je równie¿ Stowarzyszeniu
Przyjació³ i Rodziców Osób Niepe³-
nosprawnych �Równe Szanse� w
Lubinie. Cieszymy siê bardzo, ¿e
oprócz tego, ¿e nasi pracodawcy

diatrów, po³o¿nych, pielêgniarek �ro-
dowiskowych oraz instytucji, zajmu-
j¹cych siê rodzin¹ i dzieæmi. Te �ro-
dowiska jako pierwsze powinny
reagowaæ na wszystkie oznaki prze-
mocy domowej.

Dla wszystkich osób, które
zechc¹ zareagowaæ na przy-
padki krzywdzenia dziecka,
w okresie od 1 lipca do 17
sierpnia, w Biurze Rzecznika
Praw Dziecka dzia³a bezp³at-
na infolinia: 0 800 150 150
(czynna pon.- pt. w godz. 8.00
-20.00).

W ramach kampanii jest
dostêpna strona internetowa
www.kochaj-niekrzywdz-pomoz.pl,
na której wszyscy zainteresowani
znajd¹ szczegó³owe informacje o
przemocy wobec dzieci, procedurach
prawnych oraz jak przeciwdzia³aæ
zjawisku.

Ech

Elwira Zboiñska,
oficer prasowy KPP
- Celem akcji jest zwrócenie
uwagi na rozpowszechniaj¹c¹
siê przemoc wobec ma³ych
dzieci. Agresja wobec naj-
mniejszych, bezbronnych dzie-
ci nasila siê ka¿dego roku.

Przemoc wobec
dzieci

Podajmy sobie rêce � pomys³ MOPS na wakacje

Mega Odjechany Campus Akade-
micki Miêdzyzdroje 2007 � dla
wszystkich nowoprzyjêtych studen-
tów i nie tylko �

Od 8 do 14 wrze�nia 2007 roku
odbêdzie siê Campus Akademicki.
Ta kultowa impreza nie mo¿e odbyæ
siê bez Ciebie. Zaplanuj tak waka-
cje, by spotkaæ siê ze studentami z
ca³ej Polski na s³onecznej pla¿y w
Miêdzyzdrojach.

Niezapomniane chwile, nowe zna-
jomo�ci, udane imprezy, koncerty,
kabarety, dyskoteki, kino, pla¿a, bieg
nocny jednym s³owem tydzieñ zas³u-
¿onego odpoczynku i zabawy przed
rozpoczêciem nowego roku akade-
mickiego.

Campus to koncerty muzyczne w
tym roku zagraj¹ dla Was: O.S.T.R.,
NDK, Alchemist Project, Road Trips
Over. Wyst¹pi kabaret NEONÓW-
KA, bêd¹ niez³e wieczorne imprezy
i bogaty program merytoryczny.

� Warsztaty taneczne, teatralne,
dziennikarskie, plastyczne, mu-
zyczne, filmowe, fotograficzne pro-
wadzone przez profesjonalnych
wyk³adowców,

� Spotkania uczelniane dotycz¹ce
stypendiów zagranicznych, pomo-
cy materialnej, organizacji stu-
denckich, zapomóg, dop³at do za-
kwaterowania i wy¿ywienia, ¿ycia
studenckiego,

� Szkolenia interpersonalne, woj-
skowe i z pierwszej pomocy, wy-
k³ady: jak radziæ sobie ze stresem,
jak przetrwaæ na studiach

� Spotkania z ciekawymi lud�mi ze
�wiata kultury, sztuki, nauki, biz-
nesu i polityki,

� Na zakoñczenie obozu wydana bê-
dzie trakcyjnie gazeta obozowa, w
której bêdzie mo¿na w skrócie po-
czytaæ o wszystkim, co wydarzy³o
siê podczas tego tygodnia wspa-
nia³ej zabawy
Przy Campusie wspó³pracuj¹ stu-

denci z ca³ej Polski: Stowarzyszenie
Planeta M³odych, UZetka, Radio
Indeks, NZS i wielu, wielu innych.

Wiêcej informacji http://
www.oboz.pl
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- To popularne barowe �pi³karzy-
ki� w wersji makro � powiedzia³ Al-
fred Pilch, dyrektor OSiR w Lubinie.
- W grze zamiast miniaturowych za-
wodników �uwiêzionych� przy obra-
caj¹cych siê dr¹¿kach, uczestnicz¹
pi³karze przypiêci do aluminiowych
rur i ka¿dy z nich mo¿e poruszaæ siê
tylko wzd³u¿ rury, do której jest przy-
piêty. Zasady gry s¹ bardzo proste, a
przy tym jest mnóstwo zabawy.

W mega pi³karzyki mog¹ graæ za-
równo kobiety jak i mê¿czy�ni. Zapi-
sy nadal trwaj¹. Wpisowe od dru¿y-
ny 5-osobowej wynosi 100 z³otych.
Zapisy do dnia 21 sierpnia 2007 roku
w siedzibie OSiR przy ulicy Odrodze-
nia 28b lub emailem: imprezy@osir-
lubin.pl.

IMM

W meczu 5 kolejki I Polskiej Ligi
Bilardowej Baribal Lubin zremisowa³
2:2 i wygra³ 3:1 z dru¿yn¹ Zakrêco-
nej Bili Poznañ. Tym samym lubinia-
nie wykonali plan minimum jakim
by³o zainkasowanie czterech punk-
tów w tym spotkaniu.

Prezes Fortuñski i zawodnicy DSB Baribal
Lubin, przyst¹pili mocno zdeterminowani do
pojedynku z poznañsk¹ dru¿yn¹. Aby my�leæ
realnie o dobrej koñcowej lokacie w lidze na-
le¿a³o zdobyæ minimum cztery punkty. Nie by³o
to zadanie ³atwe, gdy¿ �Zakrêcona� z czterna-
stoma punktami zajmowa³a wysokie trzecie
miejsce w tabeli.

Pierwszy pojedynek zakoñczy³ siê remisem.
Na wysoko�ci zadania u �Miedziaków� stanê-
li: Micha³ Lichodziejewski i Robert Zachar, wy-
grywaj¹c do�æ ³atwo swoje pojedynki, nato-
miast Mieszko Fortuñski i Wojciech Samborski
przegrali z kretesem.

W przerwie �Fortuna� ostro podsumowa³ grê
i ustawi³ sk³ad bez ¿adnej asekuracji - Wszyst-
ko albo nic! W drugim pojedynku bardzo du¿o
emocji, ³atwe zwyciêstwa Mieszka i Roberta,
wyrównany pojedynek pomiêdzy Micha³em
Lichodziejewskim i Paw³em Rogalskim - osta-
tecznie na wyniku zawa¿y³a walka pomiêdzy
Wojtkiem Samborskim i Jackiem Walterem w
�nieskoñczon¹�. �Lichy� przegra³ 10:7, nato-
miast �Samba� pokona³ rywala, wygrywaj¹c
100:45 i drugie spotkanie zakoñczy³o siê wy-
gran¹ DSB Baribal Lubin 3:1. Cztery punkty
to nie sze�æ, ale przeciwnik nie by³ ³atwy. Te-
raz przed �Miedziowymi� w rundzie jesiennej
przyjdzie zmierzyæ siê z dru¿ynami z dolnej
czê�ci tabeli. Nie oznacza to jednak, ¿e bêdzie
³atwo wygrywaæ i powtórzyæ sukces z poprzed-
niego roku, jakim by³o zajêcie trzeciego miej-
sca na finiszu rozgrywek.

LL

Miniony sezon przyniós³ Klubowi Koreañ-
skiej Sztuki Walki w Lubinie a¿ 36 medali.
By³ to jeden z lepszych sezonów od kilku
lat.

- Zdecydowan¹ wiêkszo�æ kr¹¿ków zdobyli
zawodnicy w kategorii juniora. Sukcesy prze-
³o¿y³y siê tak¿e na arenê miêdzynarodow¹, któ-
re powiêkszy³y dorobek KKSW o 11 medali -
Na treningach w przysz³ym sezonie bêdzie
wiêkszy nacisk na gibko�æ i si³ê. Bêdziemy
tak¿e doskonaliæ techniki rêczne. Umiejêtne
ich wykorzystanie zwiêkszy nasz¹ skuteczno�æ
przy wymianie ciosów � mówi trener Walde-
mar Dolecki.
- Jak Pan ocenia miniony sezon w wykona-
niu zawodników KKSW Lubin?

- Je�li chodzi o imprezy miêdzynarodowe to
jestem bardzo zadowolony. Natomiast, je�li
chodzi o imprezy krajowe to pozosta³ niedosyt
po mistrzostwach Polski w Ciechanowie - li-
czy³em na wiêcej medali i punktów.
- Co jest jeszcze do poprawy u naszych ka-
drowiczów?

- Chcia³bym, aby Grzesiek usystematyzowa³
treningi, pogodzi³ treningi z prac¹. Mo¿liwo-
�ci ma ogromne tylko czasu na trenowanie
niewiele. A je�li chodzi o Bartka to chcê ¿eby
w przysz³ym sezonie wystartowa³ w wy¿szej
kategorii. Przy jego naturalnej wadze za³ó¿-
my 66kg móg³by nabraæ masy i skutecznie
powalczyæ w kategorii do 71kg. Bartek ma
zmys³ walki, potrafi dobrze siê poruszaæ i roz-

W II turnieju eliminacyjnym Wakacyjnej
Ligi Dzikich Dru¿yn - Metraco Cup 2007 -
rocznik 1993 i m³odsi triumfowa³a dru¿yna
Deportivo La Coruna, która w finale poko-
na³a Walencjê 1:0. Trzecie miejsce zajê³a FC
Barcelona, a czwarte przypad³o Recrativo
Huelva.

W turnieju wziê³o 8 dru¿yn, które zosta³y
podzielone na 2 grupy.  Zwyciêzcy turnieju
uhonorowani zostali nagrodami sportowymi.
Ostatni turniej eliminacyjny rocznika 1993
i m³odsi odbêdzie siê 31.07.2007 o godzinie
9.00 na boisku ze sztuczn¹ muraw¹ na tere-
nie O�rodka Sportu i Rekreacji w Lubinie.

LL

Bogus³aw Fortuñski i Marian Ostaszewski
reprezentowali barwy klubu DSB Baribal
Lubin w fina³ach Mistrzostw Polski Old Boys
2007 w bilardzie, które odby³y siê w war-
szawskim klubie Arena.

�Fortuna� zaj¹³ odpowiednio 9 miejsce - 8
bil, 13 miejsce w 14/1 i 17 miejsce w 9 bil. Wiêk-
szym sukcesem zawody zakoñczy³ Marian
Ostaszewski, zdobywaj¹c tytu³ Mistrza Polski
Old Boys 2007 w odmianê 8 bil. W finale za-
wodnik DSB Baribal Lubin pokona³ Andrzeja
Nowaka. Oprócz tego Ostaszewski zaj¹³ 13
miejsce w odmianê 14/1 i 9 bil. Kolejnym suk-
cesem jest zdobycie przez �wie¿o upieczonego
z³otego medalistê pierwszego miejsca w ogól-
nym tegorocznym rankingu Pucharu Old Boys.

LL

wa¿a wiele mo¿liwo�ci wykonania akcji. On
nie walczy na zasadzie, ¿e siê �t³ucze� tylko
kombinuje. Dlatego powinien daæ radê w wy-
¿szej kategorii. To, co powiedzia³em przed
chwil¹ to nie jest tylko moja opini¹, mówi¹ to
tak¿e inni. Te wszystkie umiejêtno�ci wynikaj¹
z wielu lat pracy, na zgrupowaniach kadry
odbiega³ umiejêtno�ciami od innych.
- Czy w przysz³ym roku bêd¹ od dawna wy-
czekiwane zawody w Lubinie?

- Tak bêd¹.
- Jakie?

-Planowany jest puchar Polski �B� oraz
makroregion, lecz wiadomo bêdzie na sto pro-
cent dopiero wtedy, gdy zostanie u³o¿ony ka-
lendarz imprez. Bêdzie to w pa�dzierniku.

W przysz³ym roku Bartosz Bartecki bêdzie
startowa³ w kategorii seniora, czy tam rów-
nie¿ ma szansê dostania siê do kadry?

- Tak, ma jak ju¿ powiedzia³em ma du¿e
umiejêtno�ci i mam nadziejê, ¿e siê dostanie.
- W tym roku 3-ci¹ dru¿yn¹ w Polsce nie-
spodziewanie zosta³o KKSW Lubin, jak tego
dokonali�cie?

- Mieli�my trochê szczê�cia w losowaniu, bo
mogli�my trafiæ od razu na Lewart albo Lotos
i by³oby �pozamiatane�. Zawa¿y³y na wyniku
równie¿ umiejêtno�ci zawodników, bo gdyby
nie one, to oczywi�cie nie by³oby medalu. Wy-
daje mi siê, ¿e nasi przeciwnicy nas trochê zlek-
cewa¿yli, bo nie znali Krzy�ka i Paw³a, wiêc
wystawiali do nich s³abszych zawodników. Byli
zaskoczeni, bo nie okazali siê s³absi. Potrafili
zatrzymywaæ ich przedni¹ nog¹, atakowali na
g³owê i s³uchali tego, co siê do nich mówi. Po
tych walkach przeciwnik musia³ goniæ wynik i
ci¹gle atakowaæ, a nasi bardziej do�wiadczeni
zawodnicy (Kuba, Bartek, Grzesiek � przyp.
red.) nie pozwalali im na wiele.
- Na co bêdzie stawiany wiêkszy nacisk na

Dolecki:
Wiêkszy nacisk
na gibko�æ i si³ê

treningach w przysz³ym sezonie?
- Bêdzie wiêkszy nacisk na gibko�æ i si³ê.

Bêdziemy tak¿e doskonaliæ techniki rêczne.
Umiejêtne ich wykorzystanie zwiêkszy nasz¹
skuteczno�æ przy wymianie ciosów.
- Czy nasz klub ma jaki� cel na przysz³y se-
zon?

- Podstawowym celem jest organizacja za-
wodów. Drugim celem jest zdobycie punktów
w kategorii m³odzika, poniewa¿ ostatni raz
punkty zdobyli�my ponad 2 lata temu. W przy-
sz³ym roku bêdzie kilku m³odzików, którzy
mog¹ pokazaæ co potrafi¹ poniewa¿ sporo ju¿
trenuj¹. Wiele osób, gdy ma zacz¹æ start w
zawodach koñczy trenowanie. Mam nadziejê,
¿e w przysz³ym sezonie tego nie bêdzie.
- Dziêkuje za rozmowê.

Rozmawia³ Gawe³ Szczêsny

Mega pi³karzyki

Gra � mega pi³karzyki to niew¹tpliwie gwarancja
doskona³ej zabawy na �wie¿ym powietrzu

28 lipca (sobota), godz. 10.00 na sta-
dionie OSiR � Koszykówka uliczna �
streetball;

7 sierpnia (wtorek), godz. 10.00 na
krêgielni � Spartakiada gier i zabaw
dla najm³odszych (krêgle, pi³karzy-
ki);

9 sierpnia (czwartek), godz. 11.00, ba-
sen OSiR � Letnie Mistrzostwa Lu-
bina dzieci i m³odzie¿y w p³ywaniu;

25 sierpnia (sobota), godz. 9.30, sta-
dion OSiR � Mistrzostwa Polski w
Mega Pi³karzykach;

26  sierpnia (niedziela), godz. 9.30,
stadion OSiR � siatkarski turniej z
racuchami;

Imprezy
zaplanowane

w programie Lato
2007 z OSiR Lubin

Wakacyjna akcja lubiñskiego O�rodka Sportu i Rekreacji trwa. Atrakcj¹
imprez Lato 2007 z OSiR-em z pewno�ci¹ oka¿¹ siê rozgrywane 25 sierp-
nia 2007 roku  Mistrzostwa Polski w Mega  Pi³karzykach dru¿yn 5-osobo-
wych.

Deportivo
najlepsze

Plan
minimum
wykonany
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Mistrzostwa Polski
Old Boys 2007
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Sport

Siatkarze MKS "Cuprum" Lubin w swo-
im pierwszym, historycznym sezonie w II
lidze wyst¹pi¹ w Grupie I. Rywali lubiñ-
skiej dru¿yny bêd¹: KS Morze Szczecin,
Joker Pi³a, MKS MDK Trzcianka, AZS
UAM Poznañ, Olimpia Sulêcin, Orion Su-
lechów, AZS Zielona Góra, Ikra Legnica
oraz Juventur Wa³brzych.

- Jest to bardzo silna grupa, w której wystê-
puje wiele zespo³ów, które kiedy� stanowi³y o
sile polskiej siatkówki i z których wywodzi siê
wielu reprezentantów Polski � mówi Jan Rutyñ-
ski. - Mamy nadziejê, ze nasz beniaminek nie
przestraszy siê renomowanych rywali i z powo-
dzeniem bêdzie walczyæ o najwy¿sze cele � do-
daje.

Pocz¹tek sezonu zaplanowano na 26 pa�dzier-
nika Wobec wci¹¿ rosn¹cego zainteresowania
meczami siatkarskimi w naszym mie�cie, w³o-
darze klubu postanowili, ¿e mecze ligowe ze-
spó³ bêdzie rozgrywa³ w sali Szko³y Podstawo-
wej nr 14, a nie jak do tej pory w SP 8. -
Chcieliby�my podziêkowaæ za okazan¹ pomoc
w tej kwestii przede wszystkim w³adzom pi³ki
rêcznej MKS Zag³êbie Lubin, bez których zgody
nie by³oby to mo¿liwe oraz Prezydentowi Mia-
sta Lubina Robertowi Raczyñskiemu - mówi Ru-
tyñski.

W ubieg³ym sezonie III ligi siatkarze Cuprum
nie mieli sobie równych. Na 20 meczów w run-
dzie zasadniczej lubinianie a¿ 17 razy, zdobywa-
j¹c 47 punktów. Cuprum wyprzedzi³o o 5 punk-
tów drug¹ w tabeli dru¿ynê � Czarnych Wo³ów
i a¿ o 14 oczek trzeci¹ Bielawiankê Bielawa. Dziê-
ki zajêciu pierwszego miejsca w III lidze siatka-
rze Cuprum przyst¹pili do turniejów bara¿o-
wych, których stawk¹ rywalizacji o II ligê.

Pierwszy turniej bara¿owy lubinianie przeszli
jak burza. W trzech meczach siatkarze Cuprum
odnie�li trzy zwyciêstwa, wygrywaj¹c kolejno z
Lotransem Kêdzierzyn Ko�le 3:1, MCKiS Jaworz-
no 3:1 i  Budowlanymi Gozdnica 3:0.

W drugim turnieju siatkarzy Cuprum czeka³a
ju¿ trudniejsza przeprawa. W Bia³ej Podlaskiej
rywalami zawodników z Lubina byli gospodarze
� AZS Bia³a Podlaska, Czarni Pruszcz Gdañski i
AZS Politechnika Krakowska. Pierwszy mecz lu-
binianie rozegrali z dru¿yn¹ z Krakowa i wygrali
pewnie 3:0, co da³o im prowadzenie po pierw-
szym dniu rozgrywek. W kolejnym spotkaniu
Cuprum musia³o uznaæ wy¿szo�æ Czarnych.
Dru¿yna z Pruszcza Grañskiego wygra³a 3:1. W
decyduj¹cym o awansie spotkaniu lubinianie zmie-
rzyli siê z gospodarzami AZS-em Bia³a Podlaska.
Spotkanie od pocz¹tku do koñca rozgrywane by³o
pod dyktando siatkarzy Cuprum, a zwyciêstwo
3:0 da³o im upragniony awans do II ligi.

LL

Cuprum
w I grupie

Kolejne dwie zawodniczki wzmocni³y dru-
¿ynê Interferii Zag³êbia Lubin. Do trzeciej
dru¿yny ubieg³ego sezonu ekstraklasy ko-
biet do³¹czy³y: El¿bieta Olszewska i Mire-
la Kaczyñska. Z wypo¿yczenia powróci³a
tak¿e Monika Gunia.

Zespó³ br¹zowych medalistek wzmocni³a
najskuteczniejsza szczypiornistka Startu El-
bl¹g El¿bieta Olszewska. Popularna �Super
Ela� w minionym sezonie zdoby³a 184 bram-
ki w 23 meczach, co daje �redni¹ a¿ o�miu
trafieñ na mecz. 27-letnia rozgrywaj¹ca od
1999 roku reprezentowa³a barwy Startu El-
bl¹g, z którym wywalczy³a br¹zowy medal Mi-
strzostw Polski oraz krajowy Puchar. W 2000
roku El¿bieta Olszewska zosta³a powo³ana do
seniorskiej reprezentacji Polski. Jak poinfor-
mowa³ serwis internetowy reczna.pl by³¹ ju¿
zawodniczk¹ elbl¹skiego klubu oprócz Zag³ê-
bia, interesowa³ siê równie¿ lubelski SPR.

Kolejn¹ zawodniczk¹, która od nowego se-
zonu reprezentowaæ bêdzie barwy Interferii
Zag³êbia Lubin jest rozgrywaj¹ca Mirela Ka-
czyñska. Nowa zawodniczka lubiñskiego klu-
bu jest wychowank¹ Pogoni ¯ory. Dwa lata
spêdzi³a w Jelfie Jelenia Góra, a ostatnio wy-
stêpowa³a w drugiej lidze francuskiej.

Do Lubina powraca równie¿ skrzyd³owa In-
terferii Monika Gunia, która ostatnie miesi¹-
ce spêdzi³a w So�nicy Gliwice, do której prze-
sz³a przed drug¹ rund¹ ekstraklasy.
Gliwiczanki, chocia¿ na finiszu rozgrywek
mia³y tyle samo punktów co 9. Ruch Chorzów,
zajê³y przedostatnie miejsce i spad³y do 1 ligi.

W nowym sezonie w Zag³êbiu nie zobaczy-
my ju¿ Eweliny Romañczukiewicz. Od nowe-
go sezonu "Roma" bêdzie reprezentowaæ bar-
wy dru¿yny 2. Bundesligi SC Markranstädt.
Ewelina jest wychowank¹ lubiñskiego klubu,
z którym wywalczy³a wicemistrzostwo Polski
w sezonie 2005/06, a tak¿e br¹zowy medal
Mistrzostw Polski w minionych rozgrywkach.
Nowy klub �Romy� SC Markranstädt to czo-
³owa dru¿yna zaplecza Bundesligi. Popular-
ne "Piranie" w ubieg³ym sezonie zajê³y czwar-
te miejsce ze strat¹ trzech punktów do
wicelidera Metzingen. Szeregi dru¿yny Inter-
ferii upu�ci³y tak¿e Magdalena M³ot i Beata
Orzeszka.

Leman

Roszady
w sk³adzie
Interferii

Nowa zawodniczka Interferii Mirela Kaczyñska
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Selekcjoner kobiecej reprezentacji Polski
Zenon £akomy, w ramach przygotowañ do
Mistrzostw �wiata Francja 2007, og³osi³ 22-
osobow¹ kadrê na konsultacjê szkoleniow¹
w Szczyrku (12-15.08) oraz turniej w wê-
gierskim Gyor (16-18.08). W�ród powo³a-
nych znalaz³o siê a¿ piêæ zawodniczek In-
terferii Zag³êbia Lubin.

W kadrze znalaz³y siê: Sabina Kubisztal,

Agnieszka Jochymek, Joanna Wodniak, powra-
caj¹ca po kontuzji Kaja Za³êczna i nowy na-
bytek zespo³u El¿bieta Olszewska, która przy-
sz³a do lubiñskiego klubu ze Startu Elbl¹g.

Zdaniem szkoleniowca niedawny turniej w
Szanghaju pokaza³, ¿e z dru¿yn¹ Chin (rywal
Polski w M� 2007) trzeba bêdzie siê powa¿nie

Piotr Weppe zosta³ trenerem odnowy biologicznej ¿eñskiej dru¿yny Interferii Zag³êbia Lubin. Za-
st¹pi³ na tym stanowisku Rafa³a G¹seckiego, który pracowa³ w klubie przez siedem lat. Nowy "maser"
jest absolwentem Akademii Wychowania Fizycznego w Poznaniu, gdzie studiowa³ na kierunku fizjote-
rapia.

- Po zakoñczeniu studiów wys³a³em CV do klubu, po pewnym czasie zadzwoni³ do mnie dyrektor
Szafraniec i zaprosi³ na rozmowê. Przyjecha³em i dosta³em pracê w Zag³êbiu z czego jestem bardzo
zadowolony - mówi nowy trenerem odnowy biologicznej. -Nie mia³em problemów z aklimatyzacj¹.
Atmosfera w dru¿ynie jest bardzo dobra - dodaje.

Leman

Nowy trener odnowy
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Walcz¹ca o punkty Joanna Wodniak

Pi¹tka na kadrê
liczyæ. ZPRP przyj¹³ ofertê Federacji Francu-
skiej i zespó³ £akomego 22-25.11 rozegra za-
wody z udzia³em reprezentacji Trójkolorowych,
Brazylii i Tunezji.

- Na turniej na Wêgrzech powo³a³em obie
bramkarki, które ostatnio mniej gra³y w re-
prezentacji. Joanna Wodniak w lidze prezen-
towa³a siê coraz lepiej. Z kolei El¿bieta Olszew-
ska problemy zwi¹zane z nauk¹ ma ju¿ za

sob¹. Hanna Strza³kowska powinna wykorzy-
staæ szansê, po kontuzji Emilii Roguckiej na-
dal potrzebujemy leworêcznych zawodniczek.
Ciekawy jestem w jakiej formie po wyleczonej
kontuzji rêki jest Kaja Za³êczna? - powiedzia³
£akomy.

Leman
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Zag³êbie Lubin
przygotowuj¹c siê do
obrony mistrzow-
skiego tytu³u oraz
startu w Lidze Mi-
strzów szuka zawod-
ników, którzy
wzmocniliby kadrê
�Miedziowych�. Jed-
nym z ostatnich na-
bytków Zag³êbia jest
Krzysztof Górniak.

Krzysztof Górniak to rozgrywaj¹cy , którego
dobrze pamiêtamy ze �wietnych wystêpów w �l¹-
sku Wroc³aw. Ten bramkostrzelny zawodnik wy-
stêpowa³ ostatnio za granic¹ - Wyjecha³em do
Francji, gdzie gra³em piêtna�cie miesiêcy na po³u-
dniu tego kraju. Pó�niej wróci³em na sezon do Pol-
ski, po czym ponownie uda³em siê do Francji.
Ostatni rok gra³em w Niemczech � mówi nowy
nabytek Zag³êbia

Okazuje siê, ¿e polski rozgrywaj¹cy, oprócz pro-
pozycji z Lubina, mia³ równie¿ ofertê z Niemiec.
Do zawodnika odezwali siê dzia³acze niemieckie-
go TV Gelnhausen. Wystêpuj¹cy w niemieckiej Re-
gionalliga zespó³ liczy³, ¿e uda mu siê pozyskaæ
do�wiadczonego gracza. Wszystko wskazywa³o, ¿e
obie strony dojd¹ do porozumienia, gdy do roz-
mów wmiesza³o siê Zag³êbie. - W takiej rywalizacji
nie mieli�my wiêkszych szans - t³umaczy Louis Rack,
trener TV Gelnhausen. - Nie dziwie siê, ¿e Krzysz-
tof Górniak przyj¹³ ofertê polskiego klubu. To w
koñcu mistrz Polski, a na dodatek wyst¹pi w Lidze
Mistrzów. Gdybym sam mia³ wybieraæ, to podj¹³-
bym podobn¹ decyzjê. Chocia¿ ¿a³ujê, bo w³a�nie
takiego zawodnika brakowa³o mi w kadrze. Nie
ukrywam, ¿e bardzo by mi siê przyda³ w nastêp-
nym sezonie. Có¿, bêdziemy musieli sobie pora-
dziæ bez niego - dodaje szkoleniowiec niemieckiej
dru¿yny.

Dosta³em ofertê z TV Gelnhausen, ale to zespó³,
graj¹cy w Lidze Regionalnej, a ja chcia³em graæ w
silnej dru¿ynie, która walczy o najwy¿sze cele. Tak¹
dru¿yn¹ jest w³a�nie Zag³êbie, które walczy o me-
dale Mistrzostw Polski i bêdzie graæ w presti¿owych
rozgrywkach Ligi Mistrzów � mówi Górniak.

Leman

Mistrz Hiszpanii BM Ciudad Real, trzecia
dru¿yna niemieckiej Bundesligi SG Flens-
burg-Handewitt oraz zwyciêzca dwumeczu
pomiêdzy norweskim Drammen HK i cypryj-
skim Strovolosem. W swoim pierwszym se-
zonie w elitarnej Lidze Mistrzów szczypior-
ni�ci Zag³êbia Lubin zmierz¹ siê z niezwykle
silnymi rywalami. Losowanie grup odby³o
siê w siedzibie Europejskiej Federacji Pi³ki
Rêcznej w Wiedniu.

- Znale�li�my siê w bardzo silnej grupie, bo
zarówno Ciudad Real jak i Flensburg to naj-
lepsze dru¿yny w Europie, ale ja siê cieszê, ¿e
wylosowali�my te zespo³y dlatego, ¿e bêdzie to
wspania³a promocja pi³ki rêcznej nie tylko w
regionie, ale i w ca³ej Polsce. Nie co dzieñ gra
siê z tak renomowanymi zespo³ami, wiêc bê-
dzie to nie lada gratka dla kibiców - ocenia lo-
sowanie Prezes MKS Zag³êbie Lubin Witold
Kulesza.

Wed³ug zawodnika Ciudadu Real Torstena
Laena w walce o awans bêd¹ liczyæ siê tylko
dwie dru¿yny - Flens-
burg to oczywi�cie bar-
dzo silny zespó³. My�lê,
¿e w³a�nie z niemieck¹
ekip¹ stoczymy walkê o
pierwsze miejsce w gru-
pie. Pozosta³e zespo³y
raczej nie maj¹ szans, by
walczyæ o awans do dal-
szej czê�ci rozgrywek.
Bezpo�rednie spotkania
miêdzy nami zadecy-
duj¹ o pierwszym miej-
scu w grupie. Wa¿ne, by
zaj¹æ pierwsze miejsce,
bowiem w kolejnej fazie
rozgrywek trafimy wów-
czas na potencjalnie
s³abszych rywali. Bê-
dziemy twardo walczyæ
z Flensburgiem o zwy-
ciêstwo. Liczê równie¿,
¿e stworzymy �wietne
widowisko. W Flensburgu gra kilku moich ko-
legów z GOG - mówi zawodnik Ciudadu.

Mistrzowie Hiszpanii
Pierwotna nazwa klubu to A.D. C. Caserio

Vigon. W 1981 roku powsta³ Balonmano Ciu-
dad Real. Pierwszy wiêkszy sukces dru¿yna
zanotowa³a w sezonie 2000-01, kiedy dosz³a do
fina³u Puchar Zdobywców Pucharów i Pucharu
Hiszpanii. W kolejnym sezonie Ciudad Real
zdoby³ krajowy Puchar, a tak¿e wicemistrzo-
stwo Hiszpanii. Pierwszy mistrzowski tytu³ ry-
wale Zag³êbia wywalczyli w sezonie 2003-04.
Najwiêkszy sukces w historii klubu przyszed³
sezon pó�niej kiedy Ciudad triumfowa³ w roz-
grywkach elitarnej Ligi Mistrzów.

 W minionym sezonie Asobal Ligi Ciudad
Real nie mia³ sobie równych. Na finiszu roz-
grywek rywale Zag³êbia wyprzedzili drugie w
tabeli Portland San Antonio o cztery punkty,
natomiast trzeci Ademar ju¿ o punktów osiem.
Ciudad by³ niezwykle gro�ny na w³asnym par-
kiecie, gdzie na 15 spotkañ wygra³... 15 razy!
Tylko nieco gorzej podopieczni Talanta Dujshe-
baeva radzili sobie na terenie rywali, przegry-
waj¹c tylko raz, raz remisuj¹c i odnosz¹c 13
zwyciêstw. W ca³ym sezonie mistrzowie Hisz-
panii zaaplikowali swoim rywalom 988 bramek,
trac¹c ich 797. Najskuteczniejszym zawodni-
kiem Ciudadu w ubieg³ych rozgrywkach Aso-
bal Ligi by³ Chorwat Mirza Dzomba, który zdo-
by³ 128 bramek.

W ubieg³ym sezonie Ciudad Real wystêpo-
wa³ w Lidze Mistrzów, gdzie doszed³ do æwieræ-
fina³u, przegrywaj¹c z inn¹ hiszpañsk¹ dru¿yn¹
- Portland San Antonio. Ciudad ma na swoim

koncie wiele sukcesów na arenie miêdzynaro-
dowej. Ten najwiêkszy mia³ miejsce w sezonie
2005-06, kiedy nasi rywale wygrali Ligê Mi-
strzów. W sezonach 2001-02 i 2002-03 Ciudad
Real triumfowa³ w rozgrywkach Pucharu Zdo-
bywców Pucharów.

Mistrz Hiszpanii rozgrywa swoje mecze w
Quijote Arena, która mo¿e pomie�ciæ 5,107 wi-
dzów. Hala zosta³a oddana do u¿ytku w 2002
roku.

Trzecia si³a Niemieckiej ligi
Trzecia dru¿yna Bundesligi, ubieg³oroczny

finalista Ligi Mistrzów - to za ma³o dla dru¿y-
ny Flensburga. W nadchodz¹cym sezonie ma
byæ jeszcze lepiej, w³odarze klubu zapowiadaj¹
walkê nie tylko o mistrzostwo Niemiec, ale rów-
nie¿ zwyciêstwo w Lidze Mistrzów.

Pi³ka rêczna w Flensburgu (przede wszyst-
kim w Handewitt) ma d³ug¹ tradycjê. W chwili
utworzenia Bundesligi zespó³ z Flensburga nie
dosta³ siê do niej. Potem jednak ulokowa³ siê w
niej na d³ugo. W roku 1980 zespó³ TSB Flens-

burg spad³ z Bundesligi ponownie na jeden rok,
natomiast SG Weiche-Handewitt (od 1976 roku
jako zwi¹zek sportowy pi³ki rêcznej Handewit-
ter SV i ETSV Flensburg-Weiche) by³ od 1984
roku dru¿yn¹, która zalicza³a czêsto wzloty i
upadki. W 1990 roku zespo³y pi³ki rêcznej TSB
i Handewitter SV (jednak bez ETSV Weiche)
po³¹czy³y siê razem tworz¹c SG (Spielgemein-
schaft GmbH &Co. KG). W drugim roku dzia-
³ania jako SG uzyska³o awans do pierwszej ligi
pi³ki rêcznej Niemiec graj¹c ca³y sezon bez stra-
ty punktu. Niestety pierwszy sezon w lidze za-
koñczy³ siê niespodziewanie spadkiem. Jednak-
¿e dziêki bankructwu zespo³u TSV
Milbertshofen dru¿yna SG mog³a pozostaæ w
pierwszej lidze. Ponadto dziêki upadkowi ze-
spo³u z Monachium powróci³ do dru¿yny bram-
karz Jan Holpert. Podczas sezonu nast¹pi³a
zamiana na stanowisku trenera. Zvonimir Ser-
darusic - trener który wprowadzi³ dru¿ynê do
ligi zosta³ zast¹piony przez Andersa Dahla. Pod
kierunkiem nowego trenera dru¿yna, która w
zasadzie spad³a z ligi sta³a siê jedn¹ z bardziej
licz¹cych siê , zajmuj¹c w kolejnym sezonie 4
miejsce. Od tej chwili SG nie zaj¹³ ju¿ w lidze
gorszego miejsca. Z powodu czterokrotnego wi-
cemistrzostwa w ci¹gu piêciu lat w drugiej po-
³owie lat dziewiêædziesi¹tych dru¿yna zarobi³a
sobie na miano "wiecznego drugiego". Dru¿yna
SG mog³a sobie jednak¿e odbiæ czê�ciowo te �nie-
powodzenia� w lidze zdobywaj¹c w 2003 roku
Puchar Niemiec (DHB-Pokals). W latach na-
stêpnych zespó³ SG osi¹ga³ kolejne zwyciêskie
tytu³y. W latach 2003 do 2005 SG zdoby³o pu-
char Niemiec trzy razy pod rz¹d, w roku 2004
zdoby³o tytu³ Mistrza Niemiec oraz zagra³o w
finale Champions-League. SG pokona³o przed

w³asn¹ publiczno�ci¹ pó�niejszego zdobywcê
pucharu Champions-League dru¿ynê Celje, jed-
nak¿e rewan¿ zakoñczy³o pora¿k¹ na boisku
przeciwnika. W sezonie 2004/2005 SG osi¹gn¹³
najlepszy rezultat punktowy w historii dru¿y-
ny, ale tradycyjnie znowu zosta³ wicemistrzem
- za zespo³em THW Kiel.

Od grudnia 2001 Campushalle jest g³ównym
miejscem rozgrywania meczy przez dru¿ynê SG
Flensburg-Handewitt . Posiada ona 6.500 miejsc
w³¹cznie z 1.500 miejsc stoj¹cych. Przy ogrom-
nym zainteresowaniu pi³k¹ rêczn¹, mo¿e czer-
paæ tylko z biletów olbrzymie zyski. Tymcza-
sem Campushalle we Flensburgu wypada
marnie w porównaniu z Ostseehalle (THW Kiel)
albo Color Line Arena (HSV Hamburg). Hala,
w której swoje domowe mecze rozgrywa dru¿y-
na Krzysztofa Lijewskiego jest przesz³o dwa
razy wiêksza od obiektu, w którym gra jego star-
szy brat. - My�lê, ¿e hala o pojemno�ci 9.000-
10.000 by³aby odpowiednia i realna do zape³-
nienia kibicami. Musimy jednak znale�æ
inwestora, który wybudowa³by taki obiekt � t³u-
maczy Holpert.

 Nowy szef Flensburga chce na pocz¹tek swo-
jego urzêdowania poprawiæ design klubu: -
Chcia³bym zmieniæ wszystko - pocz¹wszy od
oficjalnych druków, a skoñczywszy na klubo-
wym programie Konter, który otrzymuj¹ nasi

kibice przed ka¿dym
meczem. Zastanawiam
siê równie¿ nad mody-
fikacj¹ klubowego logo.
Chcia³bym, aby bar-
dziej przyci¹ga³o wzrok.
Mo¿e to szczegó³y, ale
zapewniam, ¿e bardzo
istotne.

Wydaje siê, ¿e zespó³
Flensburga bêdzie mia³
ciê¿ko, aby nawi¹zaæ do
ostatnich sukcesów, czy-
li mistrzostwa Niemiec
(2004) albo fina³u Ligi
Mistrzów (2007). Z klu-
bu odesz³o kilku znacz¹-
cych zawodników, a na
ich miejsce nie pozyska-
no g³o�nych nazwisk. A
ubytki s¹ wyra�ne, bo w
kolejnym sezonie we

Flensburgu zabraknie: Joachmia Boldsena,
Jana Holperta oraz Jana Thomasa Lauritze-
na. Fynn Holpert nie za³amuje jednak r¹k: -
Prawda, ¿e odesz³o kilku wa¿nych zawodników,
w tym mój brat - Jan. Jestem jednak zdania,
¿e z obecn¹ kadr¹ mamy szansê na wywalcze-
nie kolejnych tytu³ów. Nie przesadzê je�li po-
wiem, ¿e jeste�my na tyle silni, ¿e mo¿emy
wygraæ Ligê Mistrzów. Na razie potrzebujemy
spokoju, aby zgraæ wszystkie elementy i odpo-
wiednio przygotowaæ siê do nowego sezonu.

Drammen faworytem
Ostatniego grupowego rywala Zag³êbie po-

zna w pó�niejszym terminie. W eliminacjach
Drammen z Norwegii zmierzy siê z cypryjskim
Strovolosem, a zwyciêzca dwumeczu awansuje
do fazy grupowej Ligi Mistrzów i uzupe³ni sk³ad
grupy G - Drammen nie powinien mieæ proble-
mów z Cypryjczykami i w³a�nie w norweskiej
dru¿ynie upatrywa³bym naszego trzeciego ry-
wala - mówi Witold Kulesza.

Trudno siê nie zgodziæ, ¿e murowanym fa-
worytem dwumeczu jest dru¿yna z Norwegii.
Drammen w ubieg³ym sezonie nie mia³ sobie
równych w lidze i na 22 mecze wygra³... 22 razy!
Trudno przypuszczaæ, aby o wiele ni¿ej noto-
wany rywal jakim jest cypryjski Strovolos.

Co ciekawe niewiele brakowa³o, aby Zag³ê-
bie zmierzy³o siê z Drammen w ubieg³ym sezo-
nie. Gdyby w pó³finale Challenge Cup lubinia-
nie wyeliminowali rumuñsk¹ Resitê w walce o
Puchar zagraliby w³a�nie z norwesk¹ dru¿yn¹.
Rumuñsko-norweski fina³ zakoñczy³ siê trium-
fem pó³fina³owych rywali Zag³êbia, którzy wy-
grali dziêki wiêkszej liczbie bramek zdobytych
na wyje�dzie.

Leman

Jest doskonale znany lubiñskim kibicom
szczypiorniaka. Jeszcze w 2004 roku repre-
zentowa³ barwy Zag³êbia Lubin, sk¹d od-
szed³ do �l¹ska Wroc³aw, gdzie by³ wyró¿-
niaj¹cym siê zawodnikiem. Po spadku
"Wojskowych" z ekstraklasy wraca do Lu-
bina - Chcia³bym byæ mistrzem Polski -
mówi Vitalij Covtun nowy �stary� bram-
karz Zag³êbia Lubin.

Klub zaproponowa³ mi kontrakt, a ja po nied³u-
gim zastanowieniu zgodzi³em siê. Cieszê siê, ¿e tra-
fi³em do Zag³êbia, w koñcu to najlepsza dru¿yna w
Polsce - mówi popularny �Witek�. W ubieg³ym se-
zonie ch³opaki wywalczyli z³oty medal Mistrzostw
Polski i mam nadziejê, ¿e tak samo bêdzie w przy-
sz³ym sezonie. Chcia³bym byæ mistrzem Polski - do-
daje bramkarz Zag³êbia.

Covtun bêdzie mia³ równie¿ szanse pokazania siê
na arenie miêdzynarodowej. Zag³êbie oprócz me-
czów w ekstraklasie graæ bêdzie w elitarnej Lidze
Mistrzów - Bêdzie to dla mnie doskona³a okazja do
sprawdzenia swojej formy na tle najlepszych zawod-
ników na �wiecie. Trafili�my do bardzo silnej grupy
i gra z takimi dru¿ynami jak Ciudad Real czy Flens-
burg bêdzie dla nas wielk¹ spraw¹ - mówi �Witek�.

Leman

Ciudad Real � jedna z najlepszych dru¿yn europejskich ostatnich lat
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Silni rywale Zag³êbia

Lem Covtun:
Chcia³bym byæ
Mistrzem Polski

Wzmocnienie
mistrzów Polski
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- Na jakim etapie jest wielka akcja pt. sta-
dion dla Zag³êbia Lubin?

- Na dzi� mo¿na powiedzieæ, ¿e zarz¹d
KGHM wyda³ zgodê na modernizacjê. Te zgo-
dê podtrzyma³a i potwierdzi³a Rada Nadzor-
cza. Czekamy obecnie na podwy¿szenie nasze-
go kapita³u o 100 mln z³. Jednocze�nie
negocjujemy te¿ umowê z wykonawc¹ na po-
wstanie stadionu.

Jeste�my bliscy podpisania tej umowy, co
oznacza, ¿e budowa stadionu nied³ugo siê roz-
pocznie.
- W tym roku?

- Tak, my�lê, ¿e ju¿ mo¿na zapewniæ, ¿e bu-
dowa rozpocznie siê jeszcze w tym roku. Na-
tomiast trudno mi teraz powiedzieæ czy to bê-
dzie listopad czy jeszcze wrzesieñ.
- Wcze�niej mówi³o siê o tym, ¿e rozma-
wiacie z dwoma firmami na temat trzech
projektów

- Tak, zakoñczyli�my te rozmowy i postêpo-
wanie przetargowe. Wybrali�my polsko-nie-
mieckie konsorcjum i wszystko wskazuje na
to, ¿e z tymi firmami podpiszemy umowê. Bê-
dzie to stadion na oko³o 15 tys. miejsc, z dwo-
ma telebimami, na trybunach bêd¹ specjalne
lo¿e z przeznaczeniem dla wykupienie ich
przez firmy. Bêdzie mia³ zaplecze odnowy bio-
logicznej, SPA.

Zapewniam, ¿e bêdzie to nowoczesny sta-
dion, który spe³nia wszystkie wymagania eu-
ropejskie.
- Dlaczego projekt stadionu by³ objêty tak¹
tajemnic¹? Kiedy który� z architektów opu-
blikowa³ na swojej stronie projekt zrobi³o
siê straszne zamieszanie.

- Nikt nie widzia³ konkretnego projektu, by³y
tylko wstêpne wizualizacje.

Wersja, któr¹ wybrali�my ró¿ni siê od tej
upublicznionej. Nie by³o to tajne, ale ze stro-
ny naszego partnera w rozmowach nieprofe-
sjonalne by³o upublicznianie tych rysunków.
- Te 100 mln z³ zostanie przeznaczone tyl-
ko na stadion? Spó³ka zamierza podobno
tak¿e wybudowaæ hotel?

- Chcemy sami lub z Interferiami wybudo-
waæ czterogwiazdkowy hotel wy³¹cznie przy
stadionie. Dziêki temu go�cie korzystaliby z
zaplecza nowego stadionu, m.in. z odnowy bio-

logicznej. To tyle co mogê na ten temat na ra-
zie powiedzieæ.
- Mówi pan, ¿e budowê stadionu pan roz-
pocznie, ale nie wie czy skoñczy? Mowa tyl-
ko o polityce?

- Budowa trwaæ bêdzie oko³o dwóch lat. Ja
postanowi³em sobie zrobiæ wszystko, by roz-
pocz¹æ tê budowê, uzyskaæ zgody zarz¹du
KGHM i tu wielki uk³on w stronê Krzysztofa
Skóry, bo bez niego dzisiaj by�my o stadionie
nie rozmawiali. Kolejnym filarem, który przy-
czyni³ siê do realizacji tego projektu jest Ma-
riusz Bober, szef Rady Nadzorczej naszej spó³-
ki. W pewnym momencie sprawy tak
wygl¹da³y, ¿e wydawa³o siê, ¿e ten stadion nie
powstanie i nie ma najmniejszych szans na
posuniêcie spraw do przodu, a za chwilê znów
pojawia³o siê �wiate³ko w tunelu. Dzi� mogê
powiedzieæ, ¿e zrealizowali�my cel w 95 pro-
centach. Wszystko idzie w dobrym kierunku,
ale nie mamy jeszcze podpisów, wiêc brakuje
nam jeszcze piêciu procent do pe³nego zado-
wolenia. Natomiast czemu mówiê, ¿e mogê nie
skoñczyæ. Rzeczywisto�æ jest jaka jest, ja te¿
mam swoje ambicje w pracy zawodowej. Byæ
mo¿e dostanê jak¹� propozycje, która bêdzie
prac¹ moich marzeñ i zacznê powa¿nie roz-
wa¿aæ jej przyjêcie. Póki co jednak, jestem w
Zag³êbiu i 110 procent swojego czasu po�wiê-
cam dla klubu.
- Transfery. Sze�æ zakupów, trafnych?

- Maj¹c �wiadomo�æ tego, jakie na to mieli-
�my pieni¹dze, a by³y to 4 mln z³, to trzeba
by³o wzi¹æ pod uwagê dwie rzeczy - koszt za-
kupu zawodników oraz koszt ich utrzymania.
Za te pieni¹dze mogli�my kupiæ takich zawod-
ników, starannie wyselekcjonowanych, a naj-
bli¿sze tygodnie poka¿¹ czy zas³ugiwali na te
pieni¹dze. Trener wraz z dyrektorem sporto-
wym maj¹ swoje typy, wysuwaj¹ swoje propo-
zycje, ja ze swojej strony staram siê zrówno-
wa¿yæ to cenowo.
- Jak w kontek�cie przeprowadzonych
transferów ocenia pan pracê scouta Mario
Branco, z którym wspó³pracujecie od jakie-
go� czasu?

- Mario Branco to cz³owiek z Portugalii, co
�wiadczy o tym, ¿e w Polsce nie mamy takich
fachowców. To osoba, która w du¿ym stopniu

jest ojcem sukcesu Zag³êbia, bo zawodnicy któ-
rzy tu s¹, mam tu na my�li np. Rui Miguela,
Tiago Gomesa, Andre Nunesa to absolutnie
jego zas³uga. Branco jest profesjonalist¹ w tym
co robi, nawet nieraz w 110 procentach. Zale-
¿y nam na tym, by by³ z nami jak najd³u¿ej, to
bardzo wielka warto�æ dla Zag³êbia. Dziêki
takim ludziom jak Mario klub jest dzi� w ta-
kim miejscu, jakim jest.

- Padaj¹ jednak takie zarzuty, po co scout
w klubie, pytania co robi taki menad¿er, czy
to nie dublowanie stanowisk z dyrektorem
sportowym?

- To s¹ dwie ró¿ne funkcje. Dyrektor sporto-
wy musi byæ na miejscu, bo na co dzieñ jest
tyle problemów, z zawodnikami, natury spor-
towej, ¿e dyrektor musi prowadziæ operacyj-
nie te sprawy. Natomiast scout to osoba dyna-
miczna, która dzi� jest w Anglii, jutro w
Szkocji, a pojutrze w Portugalii. Taka rolê ma
Mario Branco, który pracuje z biletem lotni-

Procenty
prezesa Zag³êbia
Procenty
prezesa Zag³êbia

Z Robertem Pietryszynem,
prezesem Zag³êbia Lubin
rozmawia Anna Osadczuk

czym w d³oni. Swój wolny po�wiêca Zag³êbiu.
Mario wyszukuje zawodników, ocenia ich w
kontek�cie przydatno�ci do zespo³u, do typów
trenera. Mo¿na kupiæ dobrego zawodnika, któ-
ry kosztuje milion euro, a mo¿na kupiæ zawod-
nika za 100 tys. euro i bêdzie takiej samej klasy
zawodnikiem. Wa¿ne jednak, by mieæ w³a�nie
takiego Mario Branco, który znajdzie tak¹ oso-
bê. Rui Miguela kupili�my go za 15 tys. euro,
a dzi� jest on wart 400 - 500 tys. euro. Na tym
na w³a�nie zale¿y.
- W który� momencie gazety podchwyci³y
s³owa trenera Michniewicza, który mia³
powiedzieæ, ¿e je�li nie bêdzie odpowied-
nich wzmocnieñ on odejdzie z Zag³êbia.
Rozumiem, ¿e jest zadowolony?

- O tym, ¿e trener chcia³ odej�æ z klubu do-
wiedzia³em siê z internetu, ja takiej informa-
cji nie mia³em. Byæ mo¿e dziennikarze wyjêli
z kontekstu jego wypowied�. Na pewno mia³
racjê, ¿e trzeba dokonaæ wzmocnieñ, ale czy
chcia³ opu�ciæ klub nale¿y pytaæ siê jego. Ja
od niego nigdy tego nie us³ysza³em.
- Wygrali�cie pierwsze spotkanie z GKS o
Superpuchar, za tydzieñ gracie w Lidze
Mistrzów i rozpoczyna siê liga. Jaki cel za-
k³adacie sobie na ten sezon?

- Na pewno chcemy obroniæ tytu³ mistrza
Polski. A mówi¹c o celach konkretnie - chce-
my byæ w górze tabeli, zajmowaæ pierwsze lub
drugie miejsce, by wej�æ do gry w pucharach.
Natomiast pi³ka jest czêsto tak niemierzaln¹
dyscyplin¹, ¿e dzisiaj nie za³o¿ê konkretnego
miejsca i nie wezmê odpowiedzialno�ci, ¿e bê-
dzie to pierwszy czy drugie miejsce, ale zrobiê
wszystko by�my liczyli siê w walce o tytu³ mi-
strza Polski. Zreszt¹ nie mamy s³abego zespo-
³u, wiêc mamy prawo mówiæ, ¿e gramy o tytu³.
A je�li chodzi o Ligê Mistrzów, jeste�my reali-
stami. Je�li uda nam siê przej�æ Steauê to bê-
dzie wielki sukces. Ta droga do fazy grupowej
skraca siê, bêdziemy pierwszym zespo³em w
historii, który bêdzie tak rozstawiony, ¿e w
trzeciej rundzie bêdziemy graæ z zespo³em teo-
retycznie s³abszym, wiêc szansa na wej�cie do
grupy bêdzie bardzo du¿a. Ostatnim raz przy-
darzy³o siê to w Polsce 10 lat temu zespo³owi
Widzewa.
- Dziêkujê za rozmowê
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Nowe twarze Zag³êbia

Wielka Steaua
Bukareszt

Ju¿ w przysz³ym tygodniu podopiecznym
Czes³awa Michniewicza przyjdzie siê zmie-
rzyæ w II fazie rozgrywek o Ligê Mistrzów
z najbardziej utytu³owanym rumuñskim ze-
spo³em.  Steaua Bukareszt to klub, który
mo¿na �mia³o uznaæ za  ikonê rumuñskie-
go footballu. Bez w¹tpienia najwiêkszym
sukcesem w historii przysz³ego rywala Za-
g³êbia Lubin jest zdobycie w sezonie 1985/
1986 Pucharu Europy Mistrzów Krajowych.
Wówczas w finale rywalem rumuñskiej je-
denastki by³a s³ynna FC Barcelona, która
uleg³a  dru¿ynie z Bukaresztu w rzutach
karnych .Warto nadmieniæ, i¿ by³ to pierw-

co daje ³¹cznie 104 mecze bez pora¿ki. W roku
1986 szeregi Steauy Bukareszt zasili³ pi³kar-
ski geniusz Gheorge Hagi, który po czterech
latach przeszed³ do wielkiego hiszpañskiego
klubu Realu Madryt.  Jednak najwybitniejszy
rumuñski pomocnik nie zakoñczy³ swojej przy-
gody z rumuñsk¹ pi³k¹, bowiem po zakoñcze-
niu minionych rozgrywek przej¹³ stery po swo-
im poprzedniku i piastuje stanowisko
szkoleniowca Steauy.

Z polskich dru¿yn którym przysz³o siê zmie-
rzyæ z ekip¹ z Bukaresztu by³ Widzew £ód� w
sezonie 1996/1997 w fazie grupowej Ligi Mi-
strzów. Pierwsze spotkanie rozgrywane w stoli-
cy Rumunii zakoñczy³o siê pomy�lnie dla dru¿y-
ny gospodarzy, a jedyna bramka tego meczu
pad³a po samobójczym trafieniu jednego z
³odzian. Natomiast rewan¿ rozgrywany w £odzi
zakoñczy³ siê zwyciêstwem polskiego zespo³u 2:0.

Przez wiele lat Steaua nie mia³a sobie rów-
nych w lidze rumuñskiej. Jednak na pocz¹tku
XXI wieku do grona najmocniejszych dru¿yn
z Rumunii do³¹czy³y takie zespo³y jak Dina-
mo Bukareszt i Rapid Bukareszt. Z tym ostat-
nim Steaua rywalizowa³a nawet o pó³fina³ w

szy zespó³ z Europy Wschodniej, który
siêgn¹³ po to jak¿e presti¿owe trofeum. Rok
pó�niej zdobyli Superpuchar Europy poko-
nuj¹c radzieckie Dynamo Kijów.

Steaua Bukareszt jest najbardziej utytu³o-
wanym rumuñskim zespo³em. Klub powsta³
26 lipca w 1947 roku. Z pocz¹tku by³ to klub
wojskowy, który ci¹gle zmienia³ sw¹ nazwê a¿
do 1961 roku, kiedy to  przyjêto nazwê Ste-
aua, co w jêzyku rumuñskim oznacza gwiaz-
dê. Barwy klubu to czerwony i niebieski. Na
prze³omie lat 80� i90� klub z Bukaresztu sze�æ
razy z rzêdu zdoby³ Mistrzostwo Rumunii,
bêd¹c niepokonanym przez  ponad 3 sezony

Najwiêksze sukcesy:
Mistrzostwo Rumunii: (23x) - 1951, 1952, 1953, 1956, 1960,
1961, 1968, 1976, 1978, 1985, 1986, 1987, 1988, 1989,
1993, 1994, 1995, 1996, 1997, 1998, 2001, 2005, 2006
Puchar Rumunii: (20x) - 1949, 1951, 1952, 1955, 1962,
1966, 1967, 1969, 1970, 1971, 1976, 1979, 1985, 1987,
1988, 1989, 1992, 1996, 1997, 1999
Superpuchar Rumunii: (5x) - 1994, 1995, 1998, 2001,
2006
Puchar Europy Mistrzów Krajowych - 1985/86
finalista Pucharu Europy Mistrzów Krajowych - 1988/89
Superpuchar Europy: � 1987

Aleksander Ptak
Bramkarz
Urodzony: 4 listopada 1977
Wzrost: 186 cm, waga: 81 kg
Przez wiele lat reprezentowa³
barwy GKS Be³chatów, z któ-
rym prze¿ywa³ niekiedy piêk-
ne chwile, choæ podczas dzie-
siêciu lat w tym miejscu prze¿y³ jednak wiêcej
rozczarowañ. W koñcu zapomniany na bo-
iskach ekstraklasy Aleksander Ptak przeszed³
do Groclinu, lecz czas spêdzony w tym klubie,
choæ nie by³ na pewno stracony, tak¿e nie by³
tak udany, jak ¿yczy³by sobie bramkarz. W
Lubinie �Ptaszek� ma nadziejê otworzyæ nowy,
najlepszy rozdzia³ w swojej karierze.

Tiago Gomes
Obroñca
Urodzony: 29 lipca 1986
Wzrost: 175 cm, waga: 70 kg
Tiago Gomes jest drugim, po
Rui Miguelu Melo, maj¹cym
szansê zadebiutowaæ w Oran-
ge Ekstraklasie. Rui na pew-
no nie zawiód³ oczekiwañ kibiców i trenera,
które jednak w stosunku do by³ego wychowan-
ka i aktualnego wci¹¿ gracza Benfiki Lizbona
s¹ jednak o wiele wy¿sze. Trener Zag³êbia
Lubin, Czes³aw Michniewicz, uwa¿a, ¿e m³o-
dy Portugalczyk powinien bez problemu wpa-
sowaæ siê w prowadzon¹ przez niego dru¿ynê
i tym samym stanowiæ o sile lewej strony mi-
strza Polski.

Przemys³aw Kocot
obroñca
Urodzony: 31 stycznia 1986
Wzrost: 178 cm, waga: 65 kg
By³y reprezentant do lat 18,
zawodnik Zag³êbia, by³ uzna-
wany za pi³karza solidnego, z
du¿ym zaciêciem i pracowito-
�ci¹. By³ jedn¹ z g³ównych postaci drugoligo-
wego Górnika Polkowice, do którego by³ z Za-
g³êbia wypo¿yczony. Po minionym sezonie o
Przemka upomnia³ siê jego pracodawca. Uni-
wersalny, mog¹cy wystêpowaæ w drugiej linii
lub defensywie pi³karz, nie zamierza jednak
sk³adaæ broni.

Micha³ Goliñski
Pomocnik
Urodzony: 17 marca 1981
Wzrost: 186 cm, waga: 80 kg
W �rodowisku pi³karskim
uznawany za gracza nietuzin-
kowego, ale jego problemy ze
zdrowiem nie pozwoli³y mu ostatnio rozwin¹æ
skrzyde³. W Lubinie popularny �Golina� ma
jednak nadziejê, ¿e k³opoty zdrowotne bêd¹

omija³y go szerokim ³ukiem, a on wreszcie bê-
dzie móg³ pokazaæ, co potrafi. Ju¿ ma na kon-
cie pierwsz¹ bramkê dla Zag³êbia, na wagê
zwyciêstwa, w meczu o Superpuchar.

Andre Nunes
Napastnik
Urodzony: 14 kwietnia 1984
Wzrost: 187 cm, waga: 86 kg
Jest to zawodnik �ci¹gniêty do
Lubina przez scouta Mario
Branco. 21 - letni napastnik,
który ma za sob¹ wystêpy w
klubach brazylijskich ligi sta-
nowej. Odznacza siê s³usznym wzrostem i si³¹
fizyczn¹. Przez kolegów nazywany �kotletem�
przez swoje zami³owanie do potraw miêsnych.
Marz¹ mu siê wystêpy w fazie grupowej Ligii
Mistrzów, oczywi�cie w brawach pomarañczo-
wych.

Piotr W³odarczyk
Napastnik
Urodzony: 4 maja 1977
Wzrost: 186 cm, waga: 80 kg
Znany na polskim rynku na-
pastnik, który na swoj¹ reno-
mê pracowa³ podczas wystê-
pów  warszawskiej legii. Jest
to jednak dziwny typ napastnika, poniewa¿
potrafi strzeliæ bramkê z trudnej pozycji, a nie
wychodz¹ mu strza³y z bliskiej odleg³o�ci. Jego
dorobek w pierwszej lidze jest imponuj¹cy �
89 bramek. I to w³a�nie na �W³odara� liczy tre-
ner miedziowych, Czes³aw Michniewicz.
Przygotowanie: Kast, �ród³o, zdjêcia: zagle-
bie.org

Mistrz Polski zainauguruje sezon
w pi¹tek (27.07) na lubiñskim sta-
dionie meczem z Widzewem £ód�.
Zespó³ przygotowywa³ siê na obo-
zach we Wronkach i Austrii.

Jak przyznaj¹ szkoleniowcy Zag³êbia Lubin
zawodnicy nie s¹ w swojej szczytowej formie,
ale ta ma rosn¹æ z meczu na mecz. Przygoto-
wania by³y utrudnione ze wzglêdu na pogodê,
do której szczê�cia lubinianie nie mieli. � Z
tego powodu powsta³y pewne zaleg³o�ci, które
odrabiali�my ju¿ w Lubinie � mówi II trener,
Rafa³ Ulatowski. - Jed-
nak generalnie jest tak,
¿e o tym jak zespó³ zosta³
przygotowany do rozgry-
wek, �wiadcz¹ pierwsze
mecze w jego wykonaniu.
Ju¿ na pocz¹tku rozgry-
wek czekaj¹ nas ciê¿kie
spotkania ligowe, a ca-
³o�æ uzupe³niaj¹ dwa nie-
zwykle presti¿owe i wa¿-
ne mecze ze Steau¹
Bukareszt o awans do
fazy grupowej Ligi Mi-
strzów.

Dru¿yna wzmocni³a
siê przed nadchodz¹cym
zespo³em, choæ nie bra-
kuje zarzutów, ¿e odej�cie
£ukasza Piszczka os³abi-
³o mistrza. - Pozyskali-
�my tych graczy, których
mogli�my, a jestem zda-
nia, ¿e Andre Nunes, Tia-
go, czy W³odarczyk bêd¹
grali w Zag³êbiu na tyle
dobrze, ¿e ich klasê do-
ceni¹ kibice i fachowcy.
W porównaniu z po-
przednimi rozgrywkami
zmienili�my nieco system
gry. Mamy bowiem do
dyspozycji wiêksz¹ liczbê
kreatywnych, umiej¹-
cych graæ na ma³ej prze-
strzeni pi³karzy, co bêdziemy chcieli wykorzy-
staæ w naszej postawie.

Pocz¹tek sezonu nie bêdzie ³atwy. Lubinia-
nion przyjdzie zmierzyæ siê w lidze z GKS,
Wis³¹ Kraków, Lechem i Legi¹. No i najwa¿-
niejsze przed nimi dwumecz w II rundzie Li-

gii Mistrzów ze Steau¹ Bukareszt. - Steuaê
mamy ju¿ rozrysowan¹ w szatni. S¹dzê, ¿e pod
wzglêdem teorii bêdziemy bardzo dobrze przy-
gotowani do pojedynków z wicemistrzem Ru-
munii, ale nabyt¹ wiedzê o zespole rywali, trze-
ba bêdzie prze³o¿yæ na odpowiedni¹ postawê
na boisku � koñczy Rafa³ Ulatowski. Szkole-
niowcy nie ukrywaj¹, ¿e licz¹ tak¿e na powrót
do pe³nej dyspozycji Micha³a Cha³biñskiego i
Wojciecha £obodziñskiego, którzy wracaj¹ do
formy po kontuzjach.

Pierwsze przetarcie mistrzowie Polski ju¿
mieli. W niedzielê, 22 lipca, w meczu z wice-
mistrzem GKS Be³chatów, zdobyli Superpu-
char Ekstraklasy.

Bramkê na wagê zwyciêstwa zdoby³ nowy
nabytek Zag³êbia Micha³ Goliñski, który wpisa³
siê na listê strzelców w 25 minucie spotkania.

I kolejka OE Zag³êbie Lubin - Widzew £ód�,
pi¹tek 27 lipca, godzina 20 w Lubinie.

KaSt

Pucharze UEFA, lecz po remisie na stadionie
Rapidu 1:1  i u siebie 0:0 do dalszej fazy roz-
grywek awansowa³a rumuñska �Gwiazda� z
Bukaresztu.

W poprzednim sezonie rywal Zag³êbia upla-
sowa³ siê na drugiej pozycji trac¹c do dru¿yny
Dinama Bukareszt sze�æ oczek.

Ogó³em Steaua  ma w swojej kolekcji 23 ty-
tu³y mistrzowskie i 20 zwyciêstw w Pucharze
Rumunii, czym nie mo¿e siê poszczyciæ ¿aden
z rumuñskich klubów.

PG

Pierwsza
kolejka OE

Grzegorz Bartczak podczas spotkania o Superpuchar z GKS Be³chatów
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Szukaj¹ pracodawcy

Felix Andrade Filipe oraz Carlos Lima Serra,
obroñcy z Brazylii szukaj¹ nowych klubów. Nie
weszli do kadry Zag³êbia na rundê jesienn¹.

Zawodnicy od d³u¿szego czasu nie �³apali� siê
do osiemnastki Zag³êbia. Filipe trafi³ do Lubina
za trenera Franciszka Smudê, jednak w podsta-
wowej jedenastce wybieg³ tylko kilka razy. Po-
cz¹tkowo wypróbowywa³ go tak¿e trener Mich-
niewicz, jednak¿e na wiosnê nie skorzysta³ z jego
umiejêtno�ci ani razu.

£¹cznie w barwach Zag³êbia rozegra³ 21 spo-
tkañ ligowych.

Pecha mia³ tak¿e Carlos Serra, w Zag³êbiu od
sezonu 2005/06. Po rozegranych trzech spotka-
niach dozna³ kontuzji. Podczas meczu z Ark¹
Gdynia Grzegorz Jakosz z³ama³ mu dwie ko�ci.
Serra leczy³ siê przez pó³tora roku.

KaSt
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Og³oszenia

Statystyka
Lubin na koniec czerwca bie¿¹ce-

go roku liczy³ 78.249 mieszkañców,
w tym 1.101 osób zameldowanych
na pobyt czasowy.

52 osoby, które zamieszka³y w Lubi-
nie dokona³y zameldowania na pobyt
sta³y, natomiast 76 mieszkañców zmie-
ni³o miejsce zamieszkania i przemel-
dowa³o siê w obrêbie naszego miasta.

Opu�ci³o Lubin i wymeldowa³o siê z
pobytu sta³ego 146 osób. Urzêdy stanu
cywilnego do Wydzia³u Spraw Obywa-
telskich przekaza³y 44 zawiadomienia
o urodzeniu, z czego 28 dotyczy³o ch³op-
ców i 16 dziewczynek. 5 czerwca by³
dniem, w którym na �wiat przysz³o�æ

najwiêcej ma³ych mieszkañców Lubi-
na.

Z nades³anych zawiadomieñ wynika,
i¿ najpopularniejszym imieniem w mie-
si¹cu czerwcu nadawanym dziewczyn-
kom by³o Kinga, a ch³opcom Kacper i
Jakub. Najwiêcej noworodków przyby³o
mieszkañcom ulic Orlej i Szkolnej.
Urzêdy stanu cywilnego przekaza³y
tak¿e informacje, i¿ 76 par zawar³o
zwi¹zek ma³¿eñski, a 7 ma³¿eñstw zo-
sta³o rozwi¹zane przez rozwód. W mie-
si¹cu czerwcu zmar³o 19 mieszkañców
naszego miasta. Pe³noletno�æ w czerw-
cu uzyska³o 91 m³odych Lubinian.

W czerwcu wydano 1 124 dowody oso-
biste, w tym 88 osiemnastolatków
otrzyma³o swój pierwszy dowód osobi-
sty.

Do koñca roku w³a�ciciele starych,
ksi¹¿eczkowych dowodów osobi-
stych maj¹ obowi¹zek wymieniæ je
na nowe.W Urzêdzie Miejskim,
przed pokojem, w którym sk³adamy
niezbêdne dokumenty ustawiaj¹ siê
kolejki.

- Jest bardzo du¿o niezrealizowanych dowo-
dów osobistych � mówi Kazimierz �liwowski,
zastêpca naczelnika Wydzia³u Spraw Obywa-
telskich w Urzêdzie Miejskim.

Codziennie sk³adanych jest oko³o 200 no-
wych wniosków o wymianê dowodu osobiste-
go. Za³atwienie formalno�ci trwa przewa¿nie
oko³o 30 minut do godziny czasu.

- Ca³y proces ubiegania siê o dowód jest bar-
dzo mêcz¹cy � mówi Zbigniew Kiruszyn, eme-
ryt z Lubina. - Trzeba biegaæ od jednego poko-
ju do drugiego, by pracownicy urzêdu
dok³adnie sprawdzili dane osobowe, po czym
przez godzinê czeka siê tylko na to, by z³o¿yæ
podpis na dokumencie. To koszmar! Nie mó-
wi¹c o tym, ¿e na dowód trzeba czekaæ ca³y
miesi¹c.

Takiego samego zdania jest wiêkszo�æ cze-
kaj¹cych pod drzwiami petentów.

- Dane osobowe wprowadzane s¹ trzykrot-

nie, dwa razy przed wydrukiem i podpisaniem
dokumentów i raz po zamkniêciu wniosku �
t³umaczy Kazimierz �liwowski. � Jest tak po-
niewa¿ dbamy o to by dane personalnie nie
zosta³y poprzekrêcane i co z tym zwi¹zane,
ludzie nie mieli pó�niej problemów. Poza tym
na raz obs³ugiwane s¹ 4 osoby.

Do wymiany przewidzianych jest oko³o 16
tysiêcy dowodów osobistych. Do koñca czerw-
ca wp³ynê³o 5,5 tysi¹ca wniosków. Jeszcze po-
nad 10,5 tysi¹ca dowodów czeka na wymianê.
Dzi� na nowy dowód czeka siê nawet dwa mie-
si¹ce.

� Je¿eli w grudniu przyjdzie du¿o osób z
wnioskami o dowód, to ich wydanie mo¿e trwaæ
nawet piêæ miesiêcy � ostrzega Kazimierz �li-
wowski.

¯eby wymieniæ dowód nale¿y z³o¿yæ kom-
plet niezbêdnych dokumentów tzn.: wype³nio-
ny wniosek o wymianê dowodu, dwie aktual-
ne fotografie o wymiarach 35x45 milimetrów,
skrócony odpis aktu urodzenia, skrócony od-
pis aktu ma³¿eñstwa wraz z adnotacj¹ o aktu-
alnie u¿ywanym nazwisku, stary dowód oso-
bisty, dowód wp³aty 30 z³ za wydanie dowodu
osobistego. Po za³atwieniu tych formalno�ci
pozostaje nam tylko czekaæ.

- Pomimo tak d³ugiego okresu czekania nowe
dowody osobiste s¹ wygodniejsze i przypomi-
naj¹ identyfikator personalny � �mieje siê
Magdalena Haniszewska, 18-latka z Lubina.

Wymieñ dowód

Ponad 10 000 dowodów
czeka na wymianê

Jeszcze tylu Lubinian musi wymieniæ dowód osobisty. Po�wiêæ 1 godzi-
nê podczas wakacji, a zaoszczêdzisz czas pod koniec roku. Nowa organi-
zacja pracy Wydzia³u Spraw Obywatelskich i zwiêkszona ilo�æ okienek
pozwalaj¹ na sprawn¹ obs³ugê nawet 100 osób dziennie. Wszystkie spra-
wy za³atwiamy w jednym okienku na parterze urzêdu pokój 21.

Wymagane dokumenty :
a. 2 aktualne wyra�ne i jednakowe fotografie z ca³kowitym ods³oniêtym le-

wym uchem.
b. Dowód uiszczenia op³aty 30 z³.
c. Odpis skrócony aktu ma³¿eñstwa lub urodzenia (osoby, których akty sta-

nu cywilnego zosta³y sporz¹dzone przez USC w Lubinie, lub znajduj¹ ju¿
siê w dokumentacji dowodowej � s¹ zwolnione z ich dostarczania)

d. dotychczasowy dowód osobisty.

Po up³ywie 1 miesi¹ca nowy dowód osobisty jest gotowy do odbioru.
Wiêcej informacji pod numerami telefonów (076) 74 68 210 do 212.

1. Uchwa³a Nr XIV/52/07 w sprawie
warto�ci jednego punktu w z³o-
tych dla pracowników jednostek
organizacyjnych gminy.

2. Uchwa³a Nr XIV/53/07  w spra-
wie zasad i trybu postêpowania,
udzielania i rozliczania dotacji na
prace konserwatorskie, restaura-
torskie i roboty budowlane dla
obiektów zabytkowych wpisanych
do rejestru zabytków nie stano-
wi¹cych w³asno�ci gminy.

3. Uchwa³a Nr XIV/54/07  w spra-
wie wyra¿enia zgody przez Radê
Miejska w Lubinie na przejêcie
przez Gminê Miejsk¹ Lubin nie-
których zadañ z zakresu w³a�ci-
wo�ci Województwa Dolno�l¹skie-
go wykonywanych przez
Dolno�l¹ski Zarz¹d Dróg Woje-
wódzkich we Wroc³awiu, dotycz¹-
cych zarz¹dzania drogami woje-
wódzkimi.

4. Uchwa³a Nr XIV/55/07 zmienia-
j¹ca uchwa³ê w sprawie szczegó-
³owych warunków przyznawania
i odp³atno�ci za us³ugi opiekuñ-
cze i specjalistyczne us³ugi opie-

Uchwa³y Rady Miejskiej
podjête w miesi¹cu

czerwcu
kuñcze, z wy³¹czeniem specjali-
stycznych us³ug opiekuñczych dla
osób z zaburzeniami psychiczny-
mi oraz szczegó³owych warunków
czê�ciowego lub ca³kowitego zwol-
nienia od op³at, jak równie¿ try-
bu ich pobierania.

5. Uchwa³a Nr XIV/56/07 w sprawie
przyjêcia sprawozdania z dzia³al-
no�ci Miejskiego O�rodka Pomocy
Spo³ecznej w Lubinie za 2006 r.

6. Uchwa³a Nr XIV/57/07 w sprawie
pomocy zdrowotnej dla nauczycieli.

7. Uchwa³a Nr XIV/58/07 w sprawie
powo³ania Komisji Nagrody Mia-
sta Lubina.

8. Uchwa³a Nr XIV/59/07 w sprawie
ulg w podatku od nieruchomo�ci,
udzielanych przedsiêbiorcom two-
rz¹cym nowe inwestycje i nowe
miejsca pracy na terenie Gminy
Miejskiej Lubin w ramach pomo-
cy de minimis.

9. Uchwa³a Nr XIV/60/07  w spra-
wie udzielenia upowa¿nieñ Pre-
zydentowi Miasta.
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